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Родните домати ще ударят 6 лв. за кг
Оранжерийните производители са пред колапс заради рекорд-

но високите цени на енергията. Опасяват се, че българските зе-
ленчуци ще изчезнат от пазара през зимата.

Стр. 8

Библиотекарите на
протест „Долу Винету”

В Деня на народните
будители библиотекари от
цялата страна излязоха на
символичен протест под
мотото “Долу Винету”.
Препратката е към любима-
та книга на лидера на ГЕРБ
Бойко Борисов. Недоволст-

вото е заради ниските запла-
ти и недостатъчните бюдже-
ти на библиотеките. Кул-
турното министерство няма
подписано споразумение
със служителите на библи-
отеките за актуализиране на
възнагражденията им спо-

Министерството на културата ще иска
50% повече средства за бюджета им догодина

ред ръста на минималната
заплата за страната. Подоб-
ни договорености съществу-
ват при театрите, музикал-
ните и танцовите изкуства,
музеите и галериите.

От Министерството на
културата са подготвили

допълнителното споразуме-
ние, в което е предвидено
увеличение на възнагражде-
нията. Те са поискали ръст
на финансирането за библи-
отеките с 50% за 2022 г.

ампири, таласъми танцуват по
налъми... Такава песничка пеехме
като деца, когато хал хабер нямах-
ме, че съществува Хелоуин. Сега
вече не ми е до песен. Въпросното
чуждоземно изстъпление превзе
изцяло нашите деца и младежи. И
то кога - в нощта срещу Деня на
будителите! Бас държа, че децата,
увити в чаршафи и зловещи маски с
грозни зъби, нямат никаква пред-
става, че става дума за езически
ритуал на келтите, превърнат от
католиците в празник на Вси све-
тии. Че кой малчуган не иска да
има маскарад, веселие, забава?

И мен ме посетиха две моми-
ченца, вирнали тиквени рога: “Па-
кост или бонбонче?” Гонят злото
и ще ми спретнат зулум, ако не им
дам сладичко. И родителите им
знаели, че обикалят от врата на
врата - ряпа да яде оня КОВИД!
Вбесих се първо на родителите,
щото те са виновните обществото
ни зорлем да мре от пандемията.
Но да чухте някой политик или
лекар да предупреждава дори не
за това, че зловещата нощ няма
общо с българските традиции, но
поне за опасността да се струпват
деца по улици и входове. И че
маскарлъкът в този момент е бе-
зобразие. Утре ще протестират
срещу локдауна.

Исках да дам на момиченцата
книжка за св. Иван Рилски вместо
бонбонче, не я взеха...
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Велиана ХРИСТОВА

Путин пази
Русия от
катастрофи
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Зоран

Заев

подаде

оставка

Д-р Георги
Михайлов: БСП е
за преформатиране
на здравеопазването

Драгомир Стойнев:
Трябва да започнат
преговори за нова
ядрена мощност

“Нека не чакаме някой друг да ни буди, а да бъдем будни! Да не се поддаваме на хипнозата
на лъжата и на манипулациите. Днес всичко е в ръцете на нашия събуден народ.”
Това заяви президентът Румен Радев по повод Деня на народните будители Стр. 2
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Символичен протест под
лозунга “Долу Винету” органи-
зираха в Деня на народните
будители служители на библи-
отеки в София, Варна, Велико
Търново, Кърджали, Ловеч, Си-
листра, Хасково и други места
в страната. Романът “Винету”
стана известен като любима
книга на лидера на ГЕРБ и бивш
премиер Бойко Борисов.

За акцията съобщи Ганчо
Ганчев, член на Управителния
съвет на Независимата синди-
кална федерация “Култура” към
КНСБ и председател на синди-
калната организация на КНСБ
в Националната библиотека
“Свети Кирил и Методий”. По-
водът за недоволството са нис-
ките заплати и недостатъчните
бюджети на библиотеките.
Културното министерство

Министерството на отбраната опроверга твърденията на издиг-
натата от ГЕРБ кандидатка за вицепрезидент полк. Невяна Митева,
че жените в Българската армия са дискриминирани и трудно израс-
тват в кариерата. В специална позиция МО посочва, че жените во-
еннослужещи в Българската армия имат същите права като мъжете,
което е законово уредено. От МО определят като абсолютна неис-
тина намеците на Митева, че жените били спъвани дори да станат
курсантки. “Няма никакви ограничения за заемането на длъжности
по полов признак и в условията за приемане на курсанти във висшите
военни училища, не е отказвано и обучение в “Г.С. Раковски”. Отка-
зите се базират единствено на законови пречки, като например, лип-
сата на диплома от висше военно училище”, уточнява позицията.

От военното ведомство припомнят, че по темповете си на раз-
витие статутът на българските жени военнослужещи не се отличава
от законодателството и практиката в страните от ЕС и НАТО.
“Насаждането на неверни и спекулативни внушения за дискрими-
нация относно правата на жените военнослужещи в БА слага петно
върху 30-годишните усилия за утвърждаването на демократичните
ценности не само в контекста на равнопоставеността и равните
права, но и в налагането на равните възможности за развитие и
растеж в кариерата и за двата пола”, подчертават от МО и допълват,
че в армията ни служат стотици жени, израснали с много труд във
военната йерархия до старши офицери. Опровергава се и казаното
от Митева, че в българските ВВС още няма жени пилоти. Насаж-
дането на неверни внушения за дискриминационно отношение към
жените военни у нас говори за непознаване на демократичните
процеси и крие риск за провокиране на опасни настроения в Българ-
ската армия, предупреждават от МО.

Екипи на МВР, НАП и ДАНС влязоха в
Община Пазарджик, където проверяват сиг-
нал за финансови злоупотреби с общински
средства на кмета Тодор Попов. За спецак-
цията потвърди и гербаджията. Видимо ядо-
сан, той сравни случващото се с цирк и обя-
ви, че “всички в България сме от село, ама на
някои много им личи”. Тодор Попов управ-
лява община Пазарджик четвърти пореден
мандат. През 2015 г. той бе проверяван от
данъчните заради луксозното му имение в
село Паталеница, а същата година шефката
на кабинета му Татяна Стоянова бе показно
застреляна в Пазарджик.

Попов обясни, че при обиска проверява-
щите са изискали от общината 10 документа,
от които 90% били публична информация.
“За цялото това нещо наши гости днес са 30
човека с един фотограф. Ще си направим
снимка за спомен накрая след проверката”,

Поредната авария на т.нар. “Турски поток”, този път край помпена
станция “Нова Провадия” в землището на село Ветрино, стана причина
лидерът на АБВ Румен Петков отново да поиска смяната на директора
на “Булгартрансгаз”. Той настоя за информация какви мерки са пред-
приети след инцидента, за да се гарантира животът и здравето на хората
в района, имало ли е ниско летящи хеликоптери и може ли да има връзка
между аварията и тези полети.

“Нееднократно сме предупреждавали, че този ръководител на “Бул-
гартрансгаз” не е в състояние да гарантира сигурността на газопренос-
ната мрежа. Вече имаше по една авария в Плевен и в Благоевград. Трети
път питаме - трябва ли да има смъртни случаи, за да бъде уволнен
директорът на “Булгартрансгаз”, или просто трябва да уволним ми-
нистъра на енергетиката и да сложим нов, който да уволни този прова-
лен директор на “Булгартрансгаз””, написа Петков в социалните мрежи.

От дружеството признаха за аварията на газопровода и обявиха, че
в най-кратки срокове нарушеният участък ще бъде подменен от аварий-
ните групи. Щетите са материални за дружеството, няма пострадали в
района на аварията, увериха от там.

СНИМКА ПРЕССЕКРЕТАРИАТ НА ПРЕЗИДЕНТА

Провеждането на честни и свободни избори е в основата на
демократичния процес и затова са необходими ефективни мерки срещу
купуването и продаването на гласове, както и срещу корпоративния вот.
Това заяви президентът Румен Радев на среща с представители на Организацията
за сигурност и сътрудничество в Европа (ОССЕ), които са част от мисията на
международната организация за наблюдение на предстоящите на 14 ноември избори

МВР и ДАНС в община Пазарджик Румен Петков настоя за
нов шеф на „Булгартрансгаз”опита да омаловажи ситуацията той. Сред

изисканите документи са били копия на на-
правено дарение от фирмата “Интръст”
ЕООД, собственост на кандидат-депутата от
ДПС Делян Пеевски, който за първи път не
оглавява партийната листа в Пазарджик.

Преди няколко дни кметът бе хванат да
шофира в нетрезво състояние и отказа тест
с дрегер на пътя. Шофьорската му книжка
веднага бе отнета за две години и му бе на-
ложена глоба от 2000 лв. Попов се оправда,
че не дал да го тестват за алкохол, защото не
познавал “тези момчета” полицаите, които
се държали “безкрайно арогантно” и щели да
му изкарат 5 промила. Като юрист той бил
наясно, че му прилагат “селски схеми”.

От снимка, разпространена от ДПС, ста-
на ясно, че Попов е поредният кмет, срещнал
се с Делян Пеевски и представители на дви-
жението през последните дни.

МО опроверга твърдения
на Невяна Митева

няма подписано споразумение
със служителите на библиоте-
ките за актуализиране на възна-
гражденията им според ръста
на минималната заплата за стра-
ната. Това е единственото на-
правление в културния сектор,
което е ощетено - подобни до-
говорености съществуват при
театрите, музикалните и танцо-
вите изкуства, музеите и гале-
риите. При библиотекарите
възнагражденията се увелича-
ват само ако са налице средст-
ва в бюджетите.

Служителите в Регионална-
та библиотека “Проф. Б. Цонев”
в Ловеч организираха протест-
ната си акция под мотото
“Стресни се, племе закъсняло!”,
посочи БНР. Библиотекарите
протестираха в обедната си
почивка, без да прекъсват рабо-

тата с читателите, поясни Албе-
на Йончева, председател на син-
дикалната организация към
КНСБ. “Ние се стараем да бъдем
духовната хранилница на една
нация, да опазим книжното бо-
гатство, а оставаме встрани от
Министерството на културата”,
посочи Йончева.

От Министерството на кул-
турата обявиха, че са подготви-
ли допълнителното споразуме-
ние към Браншовия колективен
трудов договор за Национална-
та библиотека “Свети Кирил и
Методий” и регионалните биб-
лиотеки. В него е предвидено
увеличение на възнаграждения-
та, за да бъде постигнато обаче,
културното министерство е по-
искало от финансовото ръст на
финансирането за библиотеки-
те с 50% за 2022 г.

В цялата страна бе отбеля-
зан Денят на народните будите-
ли. “Нека не чакаме някой друг
да ни буди, а да бъдем будни!
Да не се поддаваме на хипноза-
та на лъжата и на манипулаци-
ите. Днес всичко е в ръцете на
нашия събуден народ”,  заяви
президентът Румен Радев в сло-
вото си по случай празника.
Според него България се про-
меня - търси нови идеи, обсъжда
нови решения. “Проблемите се
изричат на глас, а заблудите с
изтекъл срок на годност отми-
нават в историята. Времето е
кризисно, тежко, болезнено, но
такова е всяко събуждане”, за-
яви президентът. Той отправи
признателността си към памет-
та и делото на будителите от
миналото, както и към днешни-
те просветители, към носители-

те на духа, на познанието и
надеждата.

“Будител - произнасяме
само 7 звука, а чуваме и разби-
раме толкова много - просве-
щение, родолюбие, високи
стремления, добродетели, по-
светеност на другите, вдъхно-
вение. През дългата българска
история - и славна, и трагична,
будителите изградиха и съхра-
ниха българския народ, създа-
доха българската нация и
държава”, заяви вицепрези-
дентът Илияна Йотова. Според
нея будители днес са свободни-
те в мислите и действията си,
смелите, грамотните и отговор-
ните хора. Такива по думите й
са хората с гръбнак, който
държи главата високо вдигната,
за да гледат очите не в калта, а
нагоре, към високото.

Библиотекари протестираха
под мотото „Долу Винету”
Нека не чакаме някой друг да ни буди, а да бъдем будни, призова президентът Румен Радев
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БСП подкрепя българското земеде-
лие и зеленчукопроизводство с конкрет-
ни мерки, заложени в програмата ни за
управление, заяви водачът на листата в
София област Иван Ченчев на среща с
избиратели в село Петърч. Хората спо-
делят с болка, че това ще е последната
година, в която реализират собствена
реколта от зеле заради ниските евро-
субсидии, тежкия труд и липсата на ра-
ботна ръка, сподели Ченчев като
изтъкна, че левицата ще направи всич-
ко възможно, за да подпомогне секто-
ра. В Долна баня пък акцент в разгово-
ра му с избиратели бяха възможности-
те за коригиране на ниските пенсии и
борбата с обезлюдяването.

Водачът на листата на “БСП за
България” в Монтана Ирена Анастасо-
ва заедно с кандидат-депутатите с д-р

С акцията “Да помним
народните будители” почето-
ха 1 ноември кандидатите за
депутати от листата на “БСП
България” в Разград Елка Не-
делчева, Денчо Бояджиев, Ста-
нислава Русева, Димитър Ган-
чев, Милена Няголова, Цвете-
лина Кожанова-Енчева, Ивай-
ло Димитров и Милен Хрис-
тов. Те дариха портрети на
бележити личности - българ-
ски просветители, книжовни-
ци и революционери, на чита-
лища в Разград, Исперих, Ку-
брат, Лозница, село Самуил и
град Цар Калоян.

“Читалищата са уникални
културни институти - типично
българска културна и общест-

Подобряване на икономическата
ситуация и решаването на натрупани-
те през годините проблеми на крайду-
навските градове Силистра и Русе бяха
основните теми на кандидат-депутати-
те от “БСП за България” в поредните
предизборни срещи. Водачът на листа-
та в Силистра Атанас Костадинов и
кандидат-депутатите Стилиян Стойчев
и Христо Банов се срещнаха с избира-
тели в града. Заедно с тях беше евро-
депутатът Цветелина Пенкова, която
дойде в Силистра, за да подкрепи кан-
дидатите. В 47-то НС ще работя за

разкриването на нови работни места и
за приемането на стимули за връщане
на младите хора в малките населени
места, за работеща Дунавска страте-
гия, за адекватна дотация на местната
продукция, за доставянето на техника,
пригодена и за нуждите на малките
производители, и за облекчаване на
административните процедури, под-
черта Костадинов.

В Русе водачът на листата на “БСП
за България” Крум Зарков, прези-
дентът на ПЕС Сергей Станишев, ев-
родепутатът Петър Витанов, кметът
Пенчо Милков и областният управи-
тел Борислав Българанов обсъдиха с
румънските си съседи аспекти на
трансграничното сътрудничество меж-
ду България и Румъния, свързани с
използването на река Дунав. В диску-
сията участва и ректорът на Русен-
ския университет акад. Христо Бело-
ев. С пари по линия на сътрудничест-
вото бяха ремонтирани Пантеонът,
кейовата стена, бул. “Трети март”,
новата сграда на пожарната, припом-
ни Милков. Според него потенциалът
за подобна дейност е практически не-
ограничен. Сред обсъжданите проекти
беше изграждането на нов мост при
река Дунав. Участниците в дебатите
се обединиха около тезата, че в ситу-
ация на криза левите правителства са
онези, които могат да дадат правилни-
те решения.

БСП подкрепя
българското земеделие и
зеленчукопроизводство
Обезлюдяването и ниските пенсии продължават
да са сред най-големите болки на избирателите

Илиян Тимчев, Георги Ангелов, Теодо-
ра Тодорова и Евелина Борисова се
срещнаха с жители на Чипровци. Хо-
рата споделиха проблеми, свързани с
демографския срив и липсата на препи-
тание. Единственият начин  да започне
решаването им е приемането от Народ-
ното събрание на нашия закон за държа-
вен фонд за Северозапада, поясни Ана-
стасова. Местните й подариха ръчно
изтъкана чипровска гривна за късмет с
извезан номер 33.

С жителите на Галата разговаря
първата в листата на левицата в Ловеч
Вяра Емилова, която заедно с кандида-
тите за народни представители Христо-
мир Маринов и Иван Галилеев Иванов
представи пред хората мерките на БСП
за първите 100 дни на управление. В
селото живеят близо 2000 души, част от

които ежедневно пътуват до големите
градове, за да изкарват прехраната си.
Липсата на работа в малките населени
места остава основен проблем в цялата
държава, подчертаха социалистите.

БСП предлага разумните решения за
излизане от политическата, икономичес-
ката, здравната и социалната криза, за-
явиха кандидатите за депутати от леви-
цата Станимир Баев и Паруш Парушев
на среща с избиратели в бургаския квар-
тал Рудник.  Хората настояха за неот-
ложно решаване на проблема с липсата
на канализация в по-голямата част на
населеното място. Местните поискаха
спешен ремонт и асфалтиране на улици-
те “Атанас Манчев” и “Ахелой”, които
от години се нуждаят от рехабилитация.
Хората се оплакаха и от липса на лекар
и аптека в населеното място.

В Разград даряваха портрети на просветители
вена институция. Те са пазите-
ли на българската духовност,
бит и култура. Затова избрах-
ме именно тях, за да започнем
инициативата “Да помним на-
родните будители”, категорич-
ни са представителите на ле-
вицата. Кандидатите искат чрез
дарените портрети в читалищ-
ните сгради да има стена на
будителите, за да бъде съхра-
нена паметта за техните дела и
подвизи, на възраждащия се
национален дух, стремеж към
образование и книжовност.
“Трябва да помним делото на
народните будители, за да
бъдем техни достойни
продължители. В навечерието
на 1 ноември се прекланяме

пред тези бележити личности,
но и сме благодарни на всички
съвременни будители, които
учат нас и нашите деца на обич
към родината, към съхранение
на българския бит, култура и
духовност”, заявяват кандида-
тите на БСП.

“Ние сме народ благосло-
вен с будители, възрожденци,
революционери, духовни вода-
чи, които в най-трудни и страш-
ни времена са имали смелост-
та да се борят за просвета,
свобода и независимост. Вся-
ко време има нужда от своите
будители и водачи. Има го и
нашето. Просветеният народ
може да решава и определя сам
съдбата си”, заяви председате-

лят на БСП Корнелия Нинова,
която поднесе цветя пред па-
метника на свети Кирил и
Методий в София.

“Днес, във време на изпи-
тания, повече от всякога е нуж-
но да помним заветите на на-
шите предци, за които духов-
ното развитие и израстване е
било основен приоритет. Ве-
кове наред светлината на зна-
нието е давала сили на българ-
ския народ да опази своя език,
история и идентичност. Нека
бъдем техни достойни наслед-
ници и градим с отговорност и
разум бъдещето на България”,
заявява зам.-председателят на
БСП Атанас Зафиров в праз-
ничното си обръщение.

Кандидати за народни представители от БСП в София почетоха 1 ноември заедно с Корнелия Нинова

Възраждането на
крайдунавските
градове целят
социалисти



ИКОНОМИКА
ВТОРНИК

2 НОЕМВРИ4
2021

w
w

w
d
u
m

a
b
g

Родните оранжерийни зе-
ленчуци ще изчезнат от пазара
през зимата и българите ще
минат основно на вносни до-
мати и краставици. За това
предупреждават от Българска-
та асоциация на производите-
лите на оранжерийна продук-
ция, които желаят спешна сре-
ща със служебния премиер и
министрите на земеделието и
на финансите. Оранжерийни-
те производители обявяват, че
са пред колапс заради рекорд-
но високите цени на енергия-
та, и искат адекватно подпома-
гане от държавата. “Положе-
нието ни е плачевно. Три пъти
са скочили цените на ток, газ и
торове, а без тях не може.
Масово, 80-90% от оранже-
рийните производители, които

Производители очакват цената на
килограм домати да стигне 6 лева

се отопляват на газ, и тези,
които не са се снабдили с пе-
лети, се канят да затворят, за-
щото по-разумно е да не рабо-
тят при тези цени”, коментира
пред БНР Атанаска Бялкова,
оранжериен производител.
Преди драстичния скок на це-
ната на енергоносителите се-
бестойността на отоплението
в производството на килограм
оранжерийни домати е била
1,50 лв. Сега се умножава по
три, обяснява Бялкова.

Като се калкулират и
поскъпналите торове и препа-
рати и по-високите разходи за
заплати, излиза, че един кило-
грам домати, краставици или
пипер трябва да струва 5-6
лева. На тази цена продукци-
ята трудно може да бъде про-

дадена и хората ще предпоче-
тат по-евтините зеленчуци от
Турция и Албания, посочи
Бялкова. Държавата не взима
абсолютно никакви мерки за
подпомагане на сектор “Оран-
жерийно производство”, кое-
то е едно от най-скъпите про-
изводства в земеделския сек-
тор и е пряко свързано с це-

ните на газа и електроенерги-
ята през зимните месеци, не-
доволстват от браншовата
организация. Секторът взима
и най-ниските субсидии за
разлика от зърнопроизводите-
ли и животновъди. Като спа-
сителна мярка производители-
те на оранжерийни плодове и
зеленчуци очакват да бъдат

освободени от заплащането на
акциз на горивата, както е при
зърнопроизводителите. В сек-
тора работят над 15 000 души
и има опасност голяма част от
тях да бъдат съкратени през
зимата, предупреждават от
Българската асоциация на
производителите на оранже-
рийна продукция.

Средната стойност на електроенергията на сегмент “ден напред”
на Българската енергийна борса вчера се е покачила с близо 43%.
Това показват данните от платформата EnergyLive, която следи в
реално време пазарите в Европа. Българските фирми вчера купуваха
тока си за днес на цена от 204,58 евро за мегаватчас.

Така страната ни е на второ място в Европа, като пред нас е
Гърция, където цената почти винаги е най-висока. В Румъния, с която
миналата седмица обединихме пазарите си на ток, цената за мегават-
час също достигна 204,58 евро. За сравнение, в Западна Европа,
където страните използват най-вече природен газ и ВЕИ за производ-
ство на електроенергия, цените са два пъти по-ниски от тези в Бълга-
рия. В Белгия и Нидерландия например мегаватчас електроенергия се
котира съответно за 90,51 евро и 97,54 евро. Най-евтин ток продължа-
ва да купува бизнесът в Полша, която все още поддържа въглищата
като най-голям дял в своя енергиен микс. Пpeз пpoлeттa нa тaзи
гoдинa бългapcкaтa пaзapнa зoнa ce интeгpиpa нa юг и c пaзapитe нa
Гъpция и Итaлия. Toгaвaшнoтo пpaвитeлcтвo нa Бoйкo Бopиcoв
ocъщecтви oбeдинeниeтo въпpeки пpeдyпpeждeниятa нa бизнeca, чe
тoвa щe вдигнe цeнaтa нa тoкa в Бългapия, тъй кaтo тeзи двa бopcoви
пaзapa тpaдициoннo ca нaй-cкъпитe.

Пpeз лятoтo мpaчнитe пpoгнoзи нa paбoтoдaтeлcкитe opгaнизaции
ce cбъднaxa и токът за българския бизнес е сред най-скъпите в
Европа.

Бъдещ VII блок на АЕЦ “Козлодуй” е при-
влякъл инвеститор, който е готов да вложи пари
в него, съобщиава “24 часа”, позовавайки се на
източници от ядрения сектор. Това е американ-
ска компания, която обаче не е “Уестингхаус”,
чийто интерес е в изграждането на блока и
доставката на гориво за български реактори.

Идеята за хибридния модел за VII блок бе
лансирана през декември 2020 г., когато амери-
канската посланичка Херо Мустафа беше на
посещение в АЕЦ “Козлодуй”. Въпросният
модел е руски ядрен остров от оборудването,
което е на площадката на “Белене”, а останало-
то - от други западни доставчици. Тогава от
Министерството на енергетиката заявиха, че
процедурата за “Белене” не е спряна и че това
е в правомощията на парламента.

Процедурата за избор на стратегически ин-
веститор за АЕЦ “Белене” пък все още е пред
финал. Тя беше спряна заради пандемията. Кан-
дидати от “краткия списък” са Китайската на-
ционална ядрена корпорация (CNNC), “Атоме-
нергопром”, част от “Росатом”, Корейската
хидро-ядрена корпорация, “Фраматом” от Фран-
ция и “Дженерал Електрик” от САЩ. Преди
пандемията оставаше предпоследната стъпка на
процедурата - осигуряването на достъп до ин-
формационната зала в Националната електри-
ческа компания. Индикативният срок за подава-
не на обвързващата оферта беше 31 май 2020 г.
В разгара на първата вълна на пандемията през
юни миналата година тогавашният премиер
Бойко Борисов обяви, че мощен консорциум на
“Дженерал Електрик”, “Росатом” и “Фраматом”

Токът за бизнеса отново
е сред най-скъпите в Европа

Имало кандидат за VII блок, инвеститори
чакат решение за АЕЦ „Белене”

обединява сили в състезанието за втората
българска атомна централа. В процедурата ос-
танаха китайците и корейците.

До 10 ноември се събират предложения за
нова енергийна стратегия, която да бъде пред-
ложена на следващия парламент.

Междувременно стана известно, че пет дни
предсрочно е приключил плановият годишен
ремонт на VI блок на АЕЦ “Козлодуй”. Вчера
той е включен в енергийната система на стра-
ната, след проверка и издадено одобрение от
Агенцията за ядрено регулиране. Блокът бе
спрян на 29 септември, с което за 31 дни от
пазара на електроенергия отпаднаха 1000 мега-
вата, което вдигна цените на българския пазар.

Оранжериите за зеленчуци
пред колапс
Оранжериите за зеленчуци
пред колапс
Оранжериите за зеленчуци
пред колапс
Оранжериите за зеленчуци
пред колапс
Оранжериите за зеленчуци
пред колапс

Държавата ще тегли нов
дълг за 500 млн. лева, става
ясно от съобщение на Българ-
ската народна банка. Това ще
бъде трети пореден аукцион, на
който се предлагат ДЦК със
стойност 500 млн. лева, след
като през октомври бяха реа-
лизирани успешно два търга за
същата сума.

Новият аукцион е насро-

Теглим нов заем за 500 млн. лева
чен за 8 ноември, като на него
ще бъдат предложени 5-годиш-
ни ДЦК с падеж 24.02.2026 г.
Ако процедурата премине ус-
пешно и поръчките бъдат за-
писани, набраният чрез ДЦК
дълг през тази година ще на-
расне до 2,8 млрд. лева. В
началото и в края на октом-
ври бяха проведени два аук-
циона за 5-годишни и 10-го-

дишни ДЦК, набрали общо
1 млрд. лева при доходност от
съответно 0,02% и 0,53%.

Според Закона за държавния
бюджет за тази година страна-
та може да поеме нов дълг за
максимум 4,5 млрд. лева. Към
края на септември държавният
дълг възлиза на 30,117 млрд.
лева, сочат данните на Минис-
терството на финансите.

Цената на природния газ за
ноември ще бъде по-ниска от
октомврийскита цена. Това ста-
на ясно вчера от думите на соци-
алния министър Гълъб Донев на
брифинг в Министерския съвет.

По-рано Комисията за енер-
гийно и водно регулиране
(КЕВР) е взела решение да на-
мали цената на синьото гориво
от 119,87 лв., каквото беше по-
следното предложение на “Бул-
гаргаз”, на 93,19 лв. за мегават-
час. Това е намаление от над 20
на сто на предложението на
държавния газав доставчик. По
думите на шефа на КЕВР Иван
Иванов цената у нас е два пъти
по-ниска от тази на европей-
ските хъбове. Намалението е

Поевтинява природният газ
за ноември

постигнато след преговори с
“Газпром”, с които са догово-
рени доставки на допълнител-
ни количества газ на по-ниска
цена, обясни директорът на
“Булгаргаз” Николай Павлов.

“Булгаргаз” предложи цена-
та на газа за вътрешния пазар
през ноември да е 119,87 лв. за
мегаватчас без данъци и такси,
което бе близо 27 на сто пове-
че спрямо тарифата през октом-
ври, но бе по-малко от прогно-
зираното поскъпване с над 31
на сто от по-рано. През октом-
ври газът струваше 94,54 лв. за
мегаватчас. Така реално нама-
лението на ноемврийската цена
спрямо тази за октомври е с
1,35 лв. на мегаватчас.
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1906 - РАЖДА СЕ ЕМИЛ КОРАЛОВ, ПИСАТЕЛ

(УМИРА 1986 Г.). Рожденото му
име е Емил Дончев Станчев. Дебю-
тира с драматични романи и до-
стига най-широко признание за
“Нова летопис” и “Чинарите зашу-
мяха”. Известен е като автор на
научно-фантастични произведения
за деца. Повестта “Непобедимите”,
с която дебютира в научната фан-
тастика през 1933 г., поставя началото на първия
сериал в българската научно-фантастична литера-
тура. Следват над 30 романа и повести, най-попу-
лярни сред които са циклите за Жари и Морското
момиче и за приключенията на Ален.

1931 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ГЕНЧЕВ, ИСТО-
РИК И ОБЩЕСТВЕНИК, ПРОФЕ-
СОР (УМИРА 2000 Г.). Изследва
българското културно и политичес-
ко Възраждане и следосвобожденския
период. Бил е декан на Историческия
факултет при СУ, ректор на Софий-
ския университет (1991-1993), пред-
седател на Съюза на университетските преподава-
тели в България. Основател и председател на На-
ционалния демократичен съюз, на движението
Български конституционен форум. Автор на мно-
жество монографии, над 100 студии, статии и др.
Носител на Международна Хердерова награда за
принос в европейската наука.

1950 - УМИРА ДЖОРДЖ БЪРНАРД ШОУ, ИР-
ЛАНДСКИ ПИСАТЕЛ И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1856
Г.). Носител на Нобелова
награда за литература
(1925). Вторият (след Шек-
спир) по популярност дра-
матург в английския те-
атър. Един от двамата в
историята на човечество-
то (вторият е Боб Дилън),
удостоени и с Нобелова на-
града, и с “Оскар”. Полу-
чава “Оскар” през 1939 г.
за сценария на филма
“Пигмалион”, който е ек-
ранизация на едноименна-
та му комедия.

1965 - НОРМАН МОРИСЪН СЕ САМОЗАПАЛВА
ПРЕД ПЕНТАГОНА. Постъпката на
31-годишния американски квакер е из-
раз на протест срещу участието на
САЩ във Виетнамската война.
Продължилата 20 години война (1955-
1975) взема милиони жертви. Тя нана-
ся и най-голямата травма в амери-
канското съзнание. Формира се т.нар.
виетнамски синдром - нежелание на американско-
то общество да участва в далечни войни и войни с
неясен край.

1975 - УМИРА ПИЕР ПАОЛО ПАЗОЛИНИ, ИТА-
ЛИАНСКИ КИНОРЕЖИСЬОР, ПИСАТЕЛ И ПУБ-
ЛИЦИСТ (Р. 1922 Г.).
Известен с левите си
убеждения, смелите
си творчески решения
и философската си по-
езия. Автор е на някои
от най-интересните
филми в новата евро-
пейска кинематогра-
фия - “Евангелието от Матея” (1964), “Птичища и
птички” (1965), “Едип цар” (1967), “Сало, или 120-
те дни на Содом” (1975).

1988 - В ИНТЕРНЕТ СЕ ПОЯВЯВА ПЪРВИЯТ
КОМПЮТЪРЕН ЧЕРВЕЙ. Негов създател е Робърт
Морис. Компютърният
червей е самовъзпроиз-
веждаща се компютърна
програма. Той използва
компютърната мрежа,
за да разпраща свои ко-
пия до крайните устрой-
ства. За разлика от ком-
пютърния вирус, ком-
пютърният червей не се нуждае от прикачване към
вече съществуваща програма. Червеите почти ви-
наги причиняват вреда на мрежата.

Ралица НИКОЛОВА

Деградация

Вампири, таласъми...
От стр. 1

В Благовград пък в
нощта на 31 октомври
кукери излязоха по ули-
ците да протестират
срещу западния Хелоу-
ин и да си искат българ-
ската “Сурва”. Та мла-
дите да изпъдят чуждото
влияние от душите си. А
в същото време, в същия
град, в Американския
университет (нищо чуд-
но!) преподаватели
събраха деца да си пра-
вят страховити костюми

срещу караконджули,
върколаци, вещици и
зомбита! Вижте латин-
ските надписи по улици-
те ни, нищо че има за-
кон, който никой кмет не
спазва, пък идете в
Гърция или в Турция да
потърсите някъде лати-
ница или да чуете по на-
ционалното радио там
английски “парчета”...
Маскираните кукери не
могат да спрат инвазия-
та, но поне показаха, че
още има хора, защитава-
щи българщината.

Много лесно превзе-
ха България демоните на
чуждопоклонничество-
то. Но още през 1886 г.
Тодор Икономов написа:
“Ний поставяме начело
на работите не тези, ко-
ито ще бъдат най-полез-
ни за мястото, а най-мно-
го тези, които най-мно-
го боравят със чуждите
теории. Тая е причина-
та, гдето начело на уп-
равлението и на другите
публични работи у нас
често са седели хора,
които говорят с книгите

и чуждите теории, а от
мястото и от местните
истински нужди нямат
ни най-малко понятие”.

Дали несполуките ни
днес не се дължат и на
същата тази практика? И
какво ни чака в бъдеще с
поколение, което вместо
Иван Рилски тачи зъба-
тите вещици? Впрочем,
един автор в интернет
написа: “Бъдещето ни
изглежда така: грозна ма-
ска, тежка неграмотност
и найлоново пликче с
бонбони”.

Юри МИХАЛКОВ

Оставката на Заев

Социалдемократите в
Северна Македония и
техният лидер и премиер
Зоран Заев претърпяха
тежка загуба на местните
избори и той реши, че е
редно да подаде оставка.
На първо четене това из-
глежда като лош вариант
за разрешаването на спо-
ра ни със Скопие. Поли-
тическата логика и прак-
тика на демокрацията е

такава, че една загуба на
местни избори, особено
ако е тежка, води до пред-
срочни парламентарни
избори. Основната опози-
ционна партия ВМРО-
ДПМНЕ вече даде заявка,
че ще ги иска. Може да се
очаква тя да поведе про-
тестна вълна за извънре-
ден вот.

Ако това се случи,
перспективата за вдигане-
то на българското вето се
отлага за неизвестно кога
догодина. А ако ВМРО-
ДПМНЕ спечели избори-
те, тези перспективи най-
вероятно съвсем ще из-
бледнеят заради антибъл-
гарската позиция на пар-
тията и лидера й Христи-
ян Мицкоски. При всички
претенции към подхода на
Заев по спора с България,
той все пак търсеше осно-
ва за компромиси. Според

някои съобщения напос-
ледък дори се е опитвал
да наложи тезата за обща
история на македонските
участници в двустранни-
те исторически прегово-
ри, което се покрива с
българската позиция.
Нищо чудно при Мицко-
ски като премиер прего-
ворите Скопие-София да
се върнат в началната си
точка.

Нищо чудно също при
очертаващото се блокира-
не на диалога да се засили
натискът на САЩ и ЕС
над страната ни, а нашен-
ските атлантисти да пове-
дат кампания колко съдбо-
носно било за Запада да
клекнем пред Скопие.
Нищо, че ще жертваме чо-
вешките права на българи-
те край Вардара и ще стиг-
нем до втори Ньой, макар
и на памет, а не на тери-

тория и население.
Разбира се, има по-

приемлив вариант. Първо,
предстои оставката на
Заев да бъде приета в пар-
тията и в парламента.
Миналата седмица имаше
предположения, че и на
двете места много вероят-
но е тя да бъде отхвърле-
на, защото просто няма
кой да го замени. Специ-
ално за Собранието реша-
ваща ще бъде ролята на
албанските партии. А те
са заинтересовани от по-
бързото разплитане на
спора и в този смисъл
едва ли ще одобрят остав-
ката на Заев. При гласу-
ване пък на оставката в
СДСМ остава шансът
партията да оглави човек
от най-близкото обкръже-
ние на Заев, който да
продължи неговата линия
спрямо България.

Това не е коментар
“за” или “против” вакси-
ните, нито “за” или “про-
тив” маските, нито “за”
или “против” властта.
Този спор сякаш е по-
стар от полемиката “Лев-
ски”-ЦСКА. Рационално-
то отдавна напусна тази
тема. И всякакви аргумен-
ти увисват във въздуха
както прословутото “а
вие защо биете негрите?”.

Свободата, която
“практикуваме” вече 30
години, доведе до пълната
деградация на чувството за
общност и отговорност
към другия. Живеем дълъг
и труден пубертет и като
разгонени тийнейджъри
заявяваме свободата си в
стил “всеки сам си преце-
ня”. Държим да демонст-
рираме въпросната свобо-
да шумно, ярко и безапе-
лационно. Да се сбием ако
трябва, да се изтъпаним
голи на площада, да нару-
шим правилата и да го пуб-
ликуваме в социалните
мрежи.

Свободата много я
кльопаме. Но още не сме
дорасли за отговорността...

И понеже от минало-
то лято някак ни обявиха
за смелчаци, които късат
оковите на тирана и гра-
дят сами свободата си,

още по-яростно решихме
да заявим, че е по-важно
да сме свободни, откол-
кото заедно...

Деградацията на сво-
бодата не е единственото,
което ни вкарва в омгьо-
сания кръг на пандемични
вълни и властово безсилие.
Недоверието избуя във
върхова национална чер-
та. Та ние не вярваме на
никого и на нищо. Съмня-
ваме се в прогнозата за
времето, автомонтьорът
обезателно ще ни завлече
с пари, касиерът в супера
ще ни маркира три млека,
вместо две, на пазара ще
ни ударят в кантара, лека-
рят ще ни направи ненуж-
на операция...

Как бе, джанъм, някой
ще ни казва истината, ще
ни мисли доброто, ще
иска да ни пази, а ние пък
ще вярваме? За пари е,

явно. Или за нов свето-
вен ред. Във всеки случай
не е чиста работата, щото
то... много добро не е на
добро.

Хубаво де - народоп-
сихология. Или деграда-
ция. А може и дебилиза-
ция. Очевидно оправията
е трудна. Ще се мре за
свободата!

Но преди това, ако е
възможно, остатъците от
власт и държава да се за-
действат немедлено срещу
лекарите, които за 200
лева вече цяла седмица
продават сертификати в
една от най-големите сто-
лични болници. И срещу
учителките, които горят
маски в клас и отделят цял
учебен час, за да разкажат,
че от ваксините се умира.

То свобода, свобода,
ама нагарча, че чак ми се
гади!
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 Професор Михайлов, боледува
ли много Благоевград?

- То се вижда от картата, която се
публикува в страната. Но нека не
бъркаме две понятия, тъй като това е
много сериозен проблем - заразени не
означава болни. Заболеваемостта и
заразеността от КОВИД-19 имат тен-
денция на покачване в цяла Европа.
Преди няколко дни излязоха данни за
Ирландия - страна с над 90% от
напълно ваксинирани граждани, там
рязко се повиши броят на новозаразе-
ните. Но понеже хората там са вакси-
нирани, броят на болните се покачва,
но много бавно, много плавно, почти
няма тежки случаи и фатален изход.
Нека не се говорят неверни неща - тази
смъртност излезе още миналата година
в началото на лятото, изчислена в спи-
сание “Нейчър”. Тя не се различава от
тази на грипа, тъй като в света броят
на официално потвърдените като кон-
тактни на заболяването е в пъти по-
малък от реално заразените, които не
са потвърдени с изследвания, и това
намалява в пъти смъртността. Вируси-
те от този тип са пластични, те живеят
в хората, в популацията, появяват се
обикновено в есенно-зимния и пролет-
но-летния сезон, при смяната на сезо-
ните. Всяка есен в САЩ, Великобри-
тания, Франция между 70 и 90 про-
цента от хората се ваксинират.

 А нашата ваксинация в Бълга-
рия като грешка ли я отчитаме?

- Е, как ще я отчитаме като грешка?
Ние отчитаме кампания, която не е
успешна, но в никакъв случай не е греш-
на. Всяка година в цял свят хората се
ваксинират за грип. И за КОВИД-19
също се ваксинираха в цяла Западна
Европа и, както се вижда от спортните
репортажи, стадионите във Великобри-
тания вече са пълни, КОВИД-19 пре-
става да бъде проблем от дневния ред.

 Ваши думи са, че тези, които
бяха част от проблема, сега не мо-
гат да бъдат част от неговото ре-
шение...

- Това, което сега с тъга установя-
ваме, е, че се повтарят същите грешки
като през пролетта - училищата затво-

рени, питейните заведения отворени.
И нека да бъдем коректни към читате-
лите - инфекция от този тип минава
като килим по земята, и това го казаха
много инфекционисти, и то големи спе-
циалисти. А ако оставим отворена ве-
рига, не може детето да не ходи на
училище, а родителите да ходят на
работа, баба и дядо - също, да пътуват
всички в градския транспорт, да отиват
в магазина, да пипат стоки и банкноти,
да се срещат и разминават на общест-
вени места, при които не се налага
ползването на сертификат, като банки
и държавни учреждения, и тази инфек-
ция да се спре.

Но в света инфекцията е на път да
бъде спряна с разумно провеждаща се
ваксинационна кампания. Това трябва
да бъде целта и у нас, а не да се слага
каруцата пред коня - при 20-22 про-
цента ваксинирани да се налагат таки-
ва мерки, които не са ефективни, създа-
ват напрежение. Виждате какви опаш-
ки се вият сутрин пред различни звена,
в които има контакт на хора. Там слу-
жителите не са ваксинирани - те тряб-
ва първо да се проверят антигенно, за
да могат да влязат на работните си
места, след това клиентите да започнат
да се проверяват. Не спазват дистан-
ция, на студа стоят навън на улицата...
И изобщо - недомислици, които дълбо-
ко нараняват вярата на нацията в ра-
зумните мерки, които трябваше да се
предприемат.

 Нека се върнем към задачата
ви като водач на лявата листа в Бла-
гоевград и към проблемите, които
стоят там за решаване в здравео-
пазването, което все повече върви на-
долу през последните години.

- В Благоевградска област не само
проблемите в здравеопазването отиват
надолу. Има и много други проблеми -
в инфраструктурата, в хидромелиора-
цията, която е полуразрушена в цялата
област, в образованието с изчезващи
учебни заведения. Давам пример с друг
много голям проблем сега, при кризата
с дървата - на практика училището по
дървообработване в Банско е ликвиди-
рано и много други средни професио-
нални училища, създаващи специалис-
ти в Благоевград, също са ликвидира-
ни. Промишлеността е ликвидирана
почти напълно. Няма да говоря какво
представляваше “Булгартабак”, беше

на първо място в света, не на глава от
населението, а по абсолютен брой
късове цигари, произведени годишно.
Само преди 30 години... Сега българ-
ската тютюнева промишленост е раз-
рушена напълно, а основна нейна част
беше в Благоевград - и производство-
то, и обработката на тютюн. Да сте
забелязали да са намалели пушачите в
света и тютюневата промишленост да
има по-малко значение в света?

 Не, разбира се...
- Дори напротив. Но вместо

български цигари, които се изнасяха в
целия свят, сега сме принудени да кон-
сумираме цигари от други страни, ала
това е най-малкият проблем. В Благо-
евград и в неговите райони има реги-
они, които са с планински климат, а
други - със средиземноморски - това е
много голяма област, с територия,
почти равна на остров Кипър или на
Ливан, с много разнообразен климат.
И тази област, заедно с Италия, бе на
първо място в света по износ на ран-
ни зеленчуци. Сега на кое място сме?
Не искам да говоря. Внасяме зеленчу-
ци и плодове от съседни нам държави!
Знаете как се обезверяват всяка про-
лет хората, ангажирани с овощарство
в Кюстендилско, така е с тези от оп-
ределени райони на Благоевградско,
които отглеждат прочутите праскови
и други плодове - там тяхното произ-
водство до голяма степен е намаляло
и е залиняло. Тъй че, не е само здра-
веопазването.

 То в цялата страна е в много
тежко състояние...

- Това именно е причината за висо-
ката смъртност сега, в тази пандемия.
Не, че инфекцията е особено опасна -
Световната здравна организация изле-
зе с ясното становище, че КОВИД-19
не е особено опасна инфекция. Особе-
но опасните инфекции имат строги
критерии в съвременната медицина, тя
не попълва тези критерии, но слабост-
та на системите е тази, която довежда
до високата смъртност. И затова на
първите пет места в света - на първо
място са Перу и страни от Балканския
полуостров, са държави с много слабо-
сти в здравните системи.

Задачите на БСП в нейната програ-
ма са ясно дефинирани - преформати-
ране, укрепване на здравната система
и сериозна грижа за кадрите в нея,

защото там положението също е пла-
чевно - както в Благоевград, така и в
цялата страна.

 БСП има ли конкретни реше-
ния за тези проблеми?

- Да, имаме конкретни решения,
свързани с лишаване на болниците от
вредния за тях статут на търговски
дружества, което изтласква интереси-
те на пациентите в периферията и ги
превръща в обект на печалба от стра-
на на лечебните заведения. Това е стра-
тегическа задача, не е краткосрочна, и
изисква сериозна подготовка. Трябва
детайлна оценка на всички медицин-
ски дейности и на всички видове ме-
дицински труд, сериозно базово за-
плащане на всички специалисти, за да
зависят те не от допълнителното ма-
териално стимулиране, а от своя ценз,
квалификация, умения, от своята все-
отдайност като специалисти. И, раз-
бира се, в областта на кадрите е мно-
го важно да се уреди реална, легална
специализация на младите специалис-
ти, която да ги прави уверени, че ще
намерят своето място. Като се уреди
специализация в големи центрове
извън страната по стратегически за
държавата специалности, свързани със
социално значими заболявания, какви-
то са сърдечно-съдовите, онкологич-
ните, автоимунните. За да може след
това тези специалисти да се върнат и
да бъдат полезни на своята родина.
Необходима е цялостна промяна на
системата за специализация в Бълга-
рия. Трябва да открием топлата вода,
защото в цяла Европа системата на
специализация е съвсем различна, тя
няма нищо общо с нашата.

 БСП има идеи и за размера на
ДДС за лекарствата, например за
пенсионерите.

- Това също е в задачите ни, които
са свързани по-скоро с икономиката и
с икономическото подпомагане на оп-
ределени слоеве от населението. Веро-
ятно добре разбирате, че българските
пенсионери не могат да си платят ле-
карствата за месеца, камо ли да живеят
прилично с тези скромни, да не кажа
мизерни, пенсии и добавки, които не
се знае и докога ще продължат. Това
държи в напрежение хората. Регулаци-
ята на цените в България е много сери-
озна при лекарствата специално, зато-
ва намаляването на ДДС за лекарства-
та наистина ще намали техните цени,
те ще станат по-достъпни.

Другото, което е важно във връзка
и с демографската криза, е предложе-
нието ни за безплатни лекарства за
децата до 14-годишна възраст. Това е
нещо, което в целия ЕС отдавна е въве-
дено и забравено. В повечето страни в
Европейския съюз отдавна почти ця-
лото ползване на медикаменти се ре-
имбурсира на 100 процента от държа-
вата - с една рецепта и с една минимал-
на сума пациентът получава всички ле-
карства. Ние нямаме такава финансова
възможност за момента, но поне за
децата до 14 години това е възможно.
И промяната в ДДС за лекарствата -
също. С такъв размер на ДДС като у
нас са само две държави в Европа -
Германия и Дания. Не е нужно да се
споменава дори унизителната разлика
в брутен вътрешен продукт на глава от
населението, в развитие на икономика-
та между тези две държави и България.
Затова не бива да продължава нера-
зумното поддържане на 20% ДДС за
лекарствата у нас.

Високата смъртност от КОВИД-19 се дължи на
тежкото състояние на здравеопазването, казва водачът
на листата на „БСП за България” в 1 МИР - Благоевград

Интервю на Ева КОСТОВА

ПРОФ. ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ:

БСП е за
преформатиране на
здравната система

ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ е роден на 25 април 1958 г.
в София. Като лекар има специалности клинична
хематология, клинична онкология и клинична педиат-
рия. Бил е началник на клиника по хематология в
Националната специализирана болница за активно
лечение на хематологични заболявания (НСБАЛХЗ), на
която е бил и директор. Специализирал е трансплан-
тация на костен мозък и периферни стволови клетки
в Университетската болница в Хановер, Германия.
Владее английски, френски, немски и руски език.



ВТОРНИК

2 НОЕМВРИ

2021

7

На стр. 9

С
Н

И
М

К
А

 Б
Г
Н

Е
С

Путин пази Русия
от катастрофи

Владимир Путин пред Валдайския
клуб. Вдясно е директорът на клуба
Фьодор Лукянов

Юри МИХАЛКОВ

Западът го сатанизира, но така опорочава
мантрите за свобода и демокрация

“Примерите от нашата история
ни позволяват да твърдим, чe... нито
една революция не е струвала щети,
които нанесе на човешкия потенци-
ал”. Това каза Владимир Путин на
21 октомври т.г. пред Дискусионния
международен клуб “Валдай”. По
думите му, обществото “изгради,
както се казва сега, колективен иму-
нитет срещу екстремизма, който

води до сътресения и социално-по-
литически сривове”.

Буквално ден преди това Европарла-
ментът удостои с наградата “Сахаров”
Алексей Навални заради “последовател-
на кампания срещу корупцията на режи-
ма на Владимир Путин”. Самият Навал-
ни излежава тригодишна присъда. А ме-
сец преди това Европарламентът прие
резолюция, в която на практика обяви
война на политиката на президента, но
не и на руския народ, сред който вижда
съюзници в лицето на правозащитници,
за какъвто се има и Навални.

Връщам лентата с малко над два века
назад: “Русия не е страна, която може да
бъде наистина завладяна, тоест окупира-
на...Такава страна може да бъде победе-
на само от собствената си слабост и дей-
ствието на вътрешни раздори. Достига-
нето до тези слаби места на политичес-
кото битие е възможно само чрез сътре-
сение, което да проникне в самото сърце
на страната”. Тази мисъл е на известния

пруски генерал и военен теоретик Карл
фон Клаузевиц (1780-1831), който освен
пруската, е воювал и в руската армия
срещу Наполеон (1812-1814).

Освен Русия, общият знаменател на
всички тези оценки и събития, случили
се в толкова различи епохи, са истините,
които изкачат от сенките на историята.

По-рано тази година в руските ме-
дии можеше да се види 18-серийният
документален филм “Гибелта на импе-
рията. Руският урок”. Главният “персо-
наж” на лентата е Февруарската рево-
люция, по време на която Николай II се
отрече от престола и империята наисти-
на рухна с всички последици за руската
история. Авторът на филма не е исто-
рик, но не и самодеец нито в историята,
нито в киното. Това е 63-годишният
ръководител на Патриаршеския съвет по
културата, Псковският и Порховският
митрополит Тихон (гражданското име е
Георгий Шевкунов). Той не е просто
религиозно лице: член е на президент-
ския съвет по културата, на Обществе-
ния съвет към Министерството на кул-
турата и председател на Обществения
съвет към Федералната служба за регу-

лиране на алкохолния пазар. През 1982
г. завърша сценаристика в държавния
институт по кинематография, но още
същата година се замонашва в Псково-
Печорския манастир.

Въз основа на документи, факти и
цитати на съвременници от онова време,
митрополитът показва пагубното въздей-
ствие на Февруарската революция, но не
от монархически позиции, а от познава-
телна гледна точка, през призмата на ро-
лята й върху руската историческа съдба.
И със замисъла руското съзнание да ус-
вои травматичните уроци на национална-
та си история. В този смисъл заключени-
ята му са онези изводи от мрака на исто-
рията, които се осветяват от истината.

Затова си струва да се цитира почти
изцяло анонса му към филма: “Царска
Русия не беше унищожена от червените
тя беше унищожена от прогресивно, на-
преднало, европейско ориентирано об-
щество (образованите и заможните). Най-
добрите хора, които мечтаеха за “сво-
бодна Русия”,... отвориха кутията на
Пандора и потопиха страната в сътресе-
ния и хаос. Русия беше съсипана от
Февруари, а не от Октомври, което стана
само негово следствие. Именно преда-
телството на част от елита - а самата
напреднала общественост беше част от
елита и подпали известна част от царска-
та бюрокрация - причини разпадането на
Русия и последвалата гражданска война.
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СНИМКА БГНЕС

Медици извършват КОВИД-тестове на напускащи Дисниленд в Шанхай. Един от посетителите
бе засечен със заразата и властите веднага организираха тестване на 30-хилядите посетители
при напускане на парка. Той ще бъде затворен за два дни. Междувременно Австралия вдигна
18-месечната забрана за излизане и влизане в страната на ваксинирани лица, след
като постигна 70% имунизиране на населението си

СНИМКИ БГНЕС

Един човек загина, след като
кабинка на лифт падна в северна
Чехия. Загиналият е от
обслужващия персонал и е бил
сам в кабинката. След ден
съоръжението трябвало
да бъде спряно за задължителна
профилактика.
Това е първият подобен случай с
най-стария лифт в Чехия, който
работи от 1933 година

Великобритания даде на
Франция 48 часа, за да се
откаже от претенциите си за
риболовни квоти, наричайки
ги несправедливи. Англий-
ският външен министър Ели-
забет Трас заяви това в ин-
тервю за “Скай нюз”. В про-
тивен случай заплаши, че ще
активира механизъм за раз-
решаване на спорове с ЕС.
“Французите постъпиха не-
честно, това не е в съответ-
ствие с условията на търгов-
ското споразумение. Ако
някоя от страните по търгов-
ско споразумение се държи
нечестно, имате право да
предприемете действия сре-
щу нея и да поискате ком-
пенсаторни мерки. Точно
това ще направим, ако фран-

Флагманът на Шести флот на САЩ “Маунт Уитни” се
отправи към Черно море за провеждане на съвместни опе-
рации със силите на Северноатлантическия алианс, преда-
ва ТАСС. Демонстрацията на американците не допринася
за стабилността в региона. Така руският външен министър
Сергей Лавров коментира намерението на командването
на Шести американски флот да изпрати флагманския си
кораб “Маунт Уитни” в акваторията на Черно море за
съвместни операции със силите на НАТО. “Активно се
опитват да подтикват черноморските страни от НАТО към
конфронтационна политика. Говорят за създаването на нови
военноморски бази на черноморското крайбрежие на Румъ-
ния или България. Не мисля, че това ще бъде в интерес на
добросъседството в Черноморския регион”, заяви дипло-
мат №1 на Русия. По думите му НАТО избягва всякакъв
диалог в страната му.

“Готови сме за всякакви заплахи. За нас не е никакъв
проблем надеждно да гарантираме сигурността на руската
територия и сигурността в Черно море. Съществува Орга-
низацията за черноморско икономическо сътрудничество,
в която участват не само крайбрежни страни, но и други
държави от региона”, каза Лавров.

Флагман на САЩ влиза
в Черно море

Лондон с 48-часов
ултиматум към Париж

цузите не отстъпят, заяви тя.
Припомняме, че на 27

октомври Франция заяви, че
е готова да наложи санкции
на Лондон във връзка с еска-
лиращия спор за риболовни-
те лицензи. Правителството
възнамерява да наложи санк-
ции от 2 ноември, ако бри-
танската политика не бъде
променена. Те включват по-
строги правила за вноса на
стоки от Острова, както и
енергийни мерки, свързани с
електроснабдяването на
Нормандските острови. Бри-
танците обещаха реципро-
чен отговор на наказанията,
ако те бъдат наложени. ЕК
призова страните да разре-
шат спора възможно най-
скоро.

Американци в Косово
пазят от Русия

При посещението си в САЩ

косовският министър на отбрана-

та Арменд Мехай подчерта важ-

ността на американската военна

база в страната, отбелязва мест-

на медия. “Потвърдих изключител-

ното значение на американската

армия, създала постоянна военна

база в Косово в служба на мира,

сигурността и стабилността в

региона и извън него, и предотвра-

тява разрушителния и дестабили-

зиращ достъп на Русия до региона

чрез Сърбия”, заяви той.

Молдова е доволна
от договора с Газпром

Президентът на Молдова Мая

Санду заяви, че страната е довол-

на от подписания договор с Газ-

пром за доставка на газ. Според

нея в Молдова “газ ще има след 1

ноември и това е много добре”. Тя

отбеляза, че увеличението на цени-

те е планирано, но не е толкова

голямо, колкото би било, ако стра-

ната купува суровината на пазар-

ната цена.

Алжир спря газа
за Испания

Газопроводът, който снабдява

Испания с алжирски газ, спира да

работи, след като в продължение

на 25 години осигуряваше минимум

20% от консумацията в страната.

Причината за това са прекъснати-

те през лятото дипломатически

отношения между Алжир и Маро-

ко. Експертите се опасяват, че

доставката с кораби ще вдигне

цената и затова препоръчват на

правителството да използва като

резервен вариант газопровода през

Франция, който е свързан с евро-

пейската мрежа.

25 убити при полицейска
операция в Бразилия

Най-малко 25 души бяха убити

в Бразилия при полицейска опера-

ция за борба с престъпността в

югоизточния щат Минас Жерайс,

съобщи телевизия “ТелеСур”. Всич-

ки те са участвали в банкови оби-

ри. При първата престрелка са

убити 18 членове на бандата, а при

втората седем.

Заев губи местния вот
Опозиционната партия ВМРО-

ДПМНЕ спечели втория тур на мест-
ните избори в Северна Македония,
стана ясно от резултатите, обявени от
Държавната избирателна комисия, ци-
тирани от “Слободен печат”.

Тя спечели в 20 общини и столица-
та Скопие, където за кметица бе из-
брана независимата кандидатка Дане-
ла Арсовска, подкрепяна ВМРО-
ДПМНЕ. Партията спечели и редица
големи градове: Битоля, Куманово и
Охрид. Мицкоски съобщи, че кандида-
тите на ВМРО-ДПМНЕ печелят също
в Бървеница, Ранковце, Василево, Че-
шиново, Облешево, Зелениково, Демир
Хисар, Ново село, Конце, Кратово,
Радовиш, Лозово, Македонски брод,
Македонска Каменица, Вевчани и Пех-
чево. На първия тур на изборите
ВМРО-ДПМНЕ спечели 22 кметски
места, а СДСМ само 9.

Той подаде оставка като премиер и партиен лидер

Опозицията взе 7 общини от соци-
алдемократите на премиера Зоран Заев
(СДСМ), където последните водеха
след първия тур: Битоля, Македонска
Каменица, Лозово, Демир Хисар, Ре-
сен и Кочани.

СДСМ победи в скопския Център,
Росоман, Пробищип, Демир капия,
Старо Нагоричане, Кучер Сандево и
Каска.

В първия тур СДСМ поведе в 14
общини и спечели в седем.

Най-голямата албанската партия
Демократичен съюз за интеграция
(ДСИ) на Али Ахмети, която бе коали-
ционен партньор в различните прави-
телства, запази Боговине, Теарце, Ки-
чево, Струга, Долнени, Арачиново и
скопската община Чаир. Но на втория
тур загуби град Тетово, който е най-
големият албански град в страната. Там
кмет стана лидерът на БЕСА Билал

Касами. Арбен Таравари, представи-
тел на другата албанска коалиция
“Алианс на албанците и Алтернати-
ва”, запази кметското място на втория
голям албански град Гостивар.

Заради изборния провал премиерът
и лидер на СДСМ Зоран Заев изпълни
обещанието си и обяви оставка от
постовете премиер и лидер на социал-
демократите. Той обаче подчерта, че
не трябва да има предсрочни парла-
ментарни избори и ще остане до реор-
ганизация на новото правителство. По
закон управляващата коалиция може да
се споразумее за друг кандидат преми-
ер и да състави правителство без нов
вот, разясни агенция “Блумбърг” в
коментар. Зам-председател на СДСМ
е Саня Лукаревска, която има за под-
председатели Мила Царовска, Венко
Филипче, Фатмир Битичи и Оливер
Спасовски.
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Путин пази Русия
от катастрофи

Лидерката на Еврокомисията Урсула фон дер Лайен и председателят на
Европарламента Дейвид Сасоли (до нея) по време на обществено събитие в Италия.
Двамата са сред най-разпознаваемите антируски хардлайнери в ЕС

От стр. 7

Става дума за кадетите
(партиите на професори, юри-
сти и журналисти) и за мно-
жеството представители на
други напълно буржоазни пар-
тии и сили, които са им близ-
ки по дух, обединени в Дума-
та през 1915 г. в “Прогресив-
ния блок” ... Никакви външни
сили нямаше да доведат до
преврат, наречен революция,
ако не беше гнилостта в соб-
ствения дом”.

Общо взето, те са имали
благородното за времето си
намерение да превърнат Русия
от абсолютна в конституцион-
на монархия по примера на
съюзната във войната Велико-
британия. Имало и такива, ко-
ито са мечтаели директно за
парламентарна република.

Но уж напредничавите и
демократични люде се оказват
всъщност негодни за управле-
ние. Провокираният и от
Първата световна война хаос
като свлачище отнася страна-
та и болшевиките вземат
властта след 6 месеца, за да
спасят, каквото може. Така
Февруари даде старта и на
неизбежната Гражданска вой-
на (1917-1923 г). И с интер-
венцията на 19 държави сре-
щу болшевишка Русия, жерт-
вите от нея стигат до 10 млн.-
17 млн. души, плюс най-малко
2 млн. души емигрирали. Ру-
сия на Ленин победи интер-
венцията и тези 19 държави
явно не са чели или са подце-
нили Клаузевиц.

Следва мирен период, но и
сталинските чистки. Между-
народната организация “Ме-
мориал”, твърди, че общо по
съветско време жертвите на
терора варират от 10 млн. до
39 млн. - главно при Сталин.
Под жертви трябва да се има
пред вид не само разстреляни-
те, но и оцелелите от затвори-
те, лагерниците, преследвани-
те, подложените на принуди-
телен труд и замесените в
политиката криминални лица.

Руската нация е сред мал-
кото, от които историята е
източила най-много кръв. (В
тази категория може да сло-
жим още Франция, Германия,
Китай). Но тя като че ли най-
много от всички е

хвърляла човешкия
живот на клада

на политическите идеи. Или на
ценностите, както се казва сега.

Добавете, впрочем, и 27-те
милиона, загинали във война-
та срещу хитлеристка Герма-
ния, и няма как да не се уди-
виш на човешкия потенциал по
тези земи, който не само е
оцелявал, но и е движил све-
товните съдбини.

По силата на причинно-
следствените връзки може да
приемем, че епохалните зе-

метръси се задвижват именно
от Февруарската революция.
Нещата обаче не са никак ед-
нозначни. Като знаем мотивите
за нея, получава се, че благо-
родните иначе идеи за напредък,
свобода и демокрация сеят
смърт и разруха. Вина за об-
щия брой на жертвите носят и
онези уж просветени и свобо-
долюбиви хора, които бяха за-
претнали ръкави да тласнат
напред страната си чрез рево-
люция. Ето ви още една истина
от мрака на историята.

След 74 години следва
нова, този път капиталистиче-
ска революция и нов цивили-
зационен земетръс. Разпадът
на СССР уж пак е задвижен
от напредничавите идеи за
демокрация, човешки права,
многопартийност и свобода
на пазара. Движещите сили на
промяната пак е елитът и лица,
смятани за интелектуалния
каймак на нацията.

Всички знаем какво излезе.
Втора национална катастрофа
за по-малко от един век на най-
голямата и една от най-много-
националните държави в света,
която дотогава все пак живее-
ше в етнически мир, развеселя-
ван и от вицове за особености-
те на отделни етноси. Няма как
да не е травма, че за едно дено-
нощие 25 млн. руснаци се ока-
заха в чужди държави. Няма как
да не е трагедия, че 8 млн. души
от постсъветското пространст-
во се простиха с живота си за-
ради пламналите военни кон-
фликти, икономическия и соци-
ален срив. И на кладата на де-
мокрацията. Все последици от
светлите иначе идеи за свобода
и напредък - пак извод, осветен
от тъмата на събитията.

И все пак времето слага своя
отпечатък и донякъде коригира
Клаузевиц. СССР се разпадна
не само от вътрешните си про-
тиворечия, но и от външна на-
меса. Тя също беше война, но
не въоръжена, а хибридна, как-
то сега може да я наречем.
Водеше я администрацията на
Роналд Рейгън за икономичес-
кото задушаване на СССР.

Хибридната война обаче
продължава, макар социалисти-
ческият СССР да го няма вече
30 години. Защо ли? Тук вече

опираме до втория
магистрален сюжет

в руското битие

През 1917 г. Едуард Хаус,
съветник на президента на
САЩ Удроу Уилсън, записва
в дневника си, че в света
трябва да има не една, а чети-
ри Русии: едната в Сибир, а
другите в Европейската
част”. На 22 юни 1941 г.,

когато хитлеристка Германия
най-вероломно нахлува в
СССР, пропагандният й ми-
нистър Гьобелс прави обръ-
щение, в което казва: “Това
не е война за трон и олтар.
Това е война за зърно, желя-
зо, руда, въглища и суровини.
Това е война за пълната тра-
пеза на немския работник”.
Десетилетия по-късно Кондо-
лиза Райс, която бе държавен
секретар при Джордж Буш-
младши, бе заявила, че “Си-
бир е твърде голям и не може
да принадлежи само на една
държава”. Американският
Хюстънски проект от 1991 г.
е предвиждал разчленяването
на Русия на 4 области, които
да преминат съответно към
САЩ, Германия, Турция и

Япония. През 1994 г. покой-
ният вече стратег Збигнев
Бжежински директно предла-
га на Русия да направи това.
Дори елциновият приятел
Бил Клинтън през 1995 г.
поставя като задача разпада
на Русия за 10 години. А
крайната цел на всичко това
е била формулирана в Хар-
вардския проект от 1985 г. -
изнасянето на суровините и
богатствата на Русия, след
като тя бъде ликвидирана или
поне отслабена дотам, че да
не може да спре това.

Ето значи къде е ключът от
бараката. А сега кажете демо-
кратите Райс или Бжежински
не са ли политически вкамене-
лости от 1917 г.? И по-страш-
ното: не мислят ли като наци-
ста Гьобелс? И дали сегашната
хибридна война срещу пути-
нова Русия не е всъщност
продължение на хитлеристка-
та война? Ето ви един въпрос

от мрачния двор на цивилиза-
ционния ход. Впрочем, в тази
война участва и уж просвете-
ният ЕС с неговите Европар-
ламент, към които се числи и
татковината ни.

А и защо да е несправедли-
во Русия да има толкова бо-
гатства? Докато западните им-
перии няколко века хищниче-
ски грабиха златото, сребро-
то и другите богатства на
цели континенти, че унищо-
жаваха и превръщаха в роби
цивилизации и народи, Русия
колонизираше какво: вечна
замръзналост и необитаеми
територии. Това, че едва през
втората половина на ХХ век
става ясно колко богата е Ру-
сия не означава, че е плане-
тарна и историческа неспра-

ведливост.
Пред “Валдай” руският ли-

дер парира този антируски
сюжет с тезата, че страната му
няма да се меси в социално-
културните на САЩ и Западна
Европа, “не са наша работа”.
“Само молим да не се бъркат
много в нашия дом”. Всъщност
той неутрализира този сюжет
още от средата а 90-те години,
когато спря грабежа на Запада,
който чрез концесионни дого-
вори извличаше тлъсти печалби
от богатствата на Русия, а на
нея оставяше трохите.

Очевидно режимът Путин,
както го наричат враговете му
на Запад,

добре е усвоил
трагичните уроци

на руската история. Като все-
признат лидер на нацията си
(пък и не само на нея), той не
може да не се е замислял за
руските национални катастро-
фи. И е повече от нормално
да я опазва от бъдещи истори-
чески травми. Както и да не
позволи неоколониалното тре-
тиране на страната му от
САЩ и Запада. Решил е, че
най-добрият подход за това е
консервативният, а не налага-
ният либерално-демократи-
чен. Някои ще кажат, че кон-
сервативният подход е
всъщност авторитарен. Дори
това да е така, той не е ли
оправдан от тежката истори-
ческа участ на тази страни и
народа й и от хищническата
природа на либералния Запад?

Путин е сатанизиран като
автократ, кагебеец, враг на
демокрацията и свободата,
защото иска спокоен цивили-
зационен ход на страната си
и просто спря грабежа й от
свободния иначе свят. Него-
вият режим трябва да падне,
за да дойдат други политици
и правителства, които да от-
пущат грабежа на национал-
ните богатства. Затова е и
хибридната война срещу
възможността той да остане
на власт след 2024, та чак до
2036 година.

И тук вече стигаме до по-
следната истината, която като
хлебарка на запалена лампа
хуква към тъмните места. Ста-
ва дума за зловредната роля
на т.нар. свободен свят и за
сатанинското му боравене с
цивилизационните идеали. Ев-
ропарламентът с неговия На-
вални и други НПО-та, реди-
цата евроинституции и цели-
ят изобщо русофобски Запад
използва такива праведни цен-
ности като демокрация, сво-
бода на мисълта, протести,
антикорупцията за неправед-
ни цели като разруха, смърт,
катастрофи или грабеж (не
стана ли същото и в Ирак,
Сирия, Либия?). Западът опо-
рочава мантрата за свободата.
При всички симпатии, които
може да се изпитват към де-
мократичните и антикорупци-
онни каузи на Навални или на
други опозиционери и правоз-
щитници, руският историчес-
ки опит показва, че точно тях-
ната кауза може да доведе до
пагубни последици. Докато
каузата на антилибералния
Путин изглежда съзидателна.

Е, има защо осветената
хлебарка да бяга на тъмно.
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Екзорсизмът е опасна
КОВИД-алтернатива

Сляпата вяра в кръста не носи изцеление

Невежеството е опасно, особено в ръцете на религията

Таня ГЛУХЧЕВА

Не са малко хората, които
отричат ваксините, спазване-
то на ограничителните мерки
и търсят алтернативен начин
да се лекуват и предпазват от
КОВИД-19. След като билко-
вите отвари на перуанските
индианци не се оказаха ефек-
тивни по време на първата
вълна на коронавируса, днес
сме свидетели на по-краен ме-
тод, успял да се запази във
времето и одобрен от христи-
яните: православни, католици,
евангелисти.

Повод за настоящата ста-
тия е излязлата миналата сед-
мица новина, че в нискообра-
зованите общества, където ре-
лигията определя мирогледа,
са предпочетени именно цър-
ковните ритуали пред меди-
цината. За читателите пояс-
няваме, че терминът “екзор-
сизъм” означава в превод “ма-
гически ритуал”. Но не става
въпрос за този, извършен от
гледачки, баячки и прочее
“надарени” хора. Те са за-
клеймени от векове. Докато
той е църковна практика.

На конференция на свеще-
ниците-екзорсисти, проведе-
на миналата седмица във Ва-
тикана, стана ясно, че за по-
следните две години, откакто
върлува КОВИД-пандемията,
са получили много повече
обаждания, отколкото от
много време насам. Той е
считан за цяло изкуство и
преди появата на вируса, ня-
кои от практикуващите го се
притеснявали, че дните му са
преброени. Основната му за-
дача е да “лекува болните, да
освободи потиснатите и да
прогони демоните”. Защото
мнозина са убедени, че

заразата
е самият демон

“Болните от вируса имат
всички симптоми на обладани
от демон”, твърдят някои све-
щени лица. Дали наистина е
така? Всички които вече са го
изкарали, както и техните
близки и познати, много доб-
ре знаят, че основните призна-
ци на заболяването са: затруд-
нено дишане, силна отпадна-
лост, неспособност да се ста-
не от леглото, висока темпе-
ратура, загуба на апетит и
обоняние и други.

А как описват “обсебени-
те от тъмните сили”? Човек
изпитва неприятно чувство,
когато види кръст или друг
свещен предмет. Или, ако ня-
кой му заговори на латински,
той веднага отвръща на този
език и могат да проведат раз-
говор. На последно място,
когато изпадне в криза, из- Изричането на молитва на латински е най-леката форма на екзорсизъм

веднъж придобива свръхчо-
вешки сили и дори десет мъже
не могат да го удържат.

Целта е на екзорсизма е да
се прогонят “злите сили”, да
ни спаси от Дявола. Когато
не може да се обясни нещо,
веднага му се придава боже-
ствен (извънземен) или демо-
ничен характер. Ако към това
добавим и думите на амери-
канските служители от разуз-
наването от онзи ден, че ни-
кога няма да разберем произ-
хода на коронавируса, то още
повече някои имат основание
да го отъждествяват с рабо-
тата на тъмните сили. “Там,
където науката е безсилна и
не може да даде логично обяс-
нение, се намесва Църквата”,
категоричен е аржентински-
ят свещеник Мануел Акуня.
Самият той, след извършване-
то на 1200 екзорсизма, спрял
да ги брои. За всеки случай,
винаги е придружаван от пси-
холози и психиатри. “Екзор-
сизмът е последната стъпка”,
заключава божият служител.

Оказва се, че не винаги е
така. Понякога това е единст-
веният начин в малки отдале-

чени места, където лекар
няма, но за сметка на това,
има свещеник. Показателен е
примерът с 25-годишна жена
в Никарагуа. Вилма Трухийо
се почувствала зле, започнала
да говори несвързано. Пора-
ди липса на доктор, повикали
младия евангелистки пастор в
селото. По негова “препоръ-
ка”, тя била държана заклю-
чена цяла седмица в тъмна,
дървена колиба, без храна и
вода, в отдалечено място без
електричество и интернет, да-
лече от семейството си и
хора като цяло. Всичко това
“за нейно добро”. Единстве-
ните живи същества наоколо
били дузина църковни служи-
тели, които стояли отвън да
се молят. “Молитвите били
най-добрата противоотрова

срещу демоните вътре в нея”,
уверявали те. Дни наред я оп-
ределяли като “не напълно из-
лекувана”. На шестата вечер,
един от свещениците съоб-
щил, че получил божие про-
зрение, че чрез силата на огъ-
ня могат да прогонят демони-
те от нея. 12-те мъже напра-
вили импровизирана клада,
съблекли я чисто гола и я
завързали за едно дърво. Ре-
зултатът бил: 80% изгаряния,
кръв в белите дробове и ...
смърт на път за болницата.
Свещениците не са наказани,
те съжаляват, че са изгубили
битката с “Рогатия”, а опеча-
леното семейство не смее да
търси възмездие, да не ги на-
бедят и тях, че демони са се
вселили в телата им.

Според католиците няма

конкретна молитва или риту-
ал, импровизира се на място и
всичко зависи от случая и раз-
бира се, човека. Както по вре-
ме на Светата инквизиция: на
момента се решава кой и как
да бъде измъчван.

Докато за мнозина екзор-
сизмът е част от

сюжета на филм
на ужасите

или средновековна практика,
то за друга не по-малка част е
спасение. Или поне те така си
мислят. Средно между 15 и 20
различни човека търсят тази
услуга на ден, страхувайки се,
искат “да си запишат час”. В
такъв случай, можем ли да го-
ворим за чиста форма на страх
или слаба психика? Къде е
истината? Вилма Трухийо не
е единствената починала след
църковния ритуал. Има толко-
ва много като нея, които по
време на самата практика не
са издържали и са умирали. За-
ключението е било винаги
едно и също: “Слаба воля,
Дяволът победи.” Водени са
съдебни дела, защото екзорси-
стите се противопоставят на
приема на лекарства, а меди-
ците твърдят, че именно от-
казът от тях, убива пациенти-
те. И по този начин, макар и
живеещи в XXI век, неусетно
се озоваваме в Средновекови-
ето, когато всички видове ле-
кове са били отричани.

Няма как човек да не си
направи аналогия с КОВИД-
пандемията и всичко, което
произхожда от нея. Недове-
рие, предпочитане на “по-бе-
зопасния” на пръв поглед ва-
риант, макар той да носи след
себе си много по-жестоки и
травмиращи последствия по-
някога.

Позицията на Българската
православна църква е малко
по-различна от католическа-
та и евангелистката спрямо
екзорсизма. Пръскане със
светена вода, кадене с тамян,
четене на молитва. При пра-
вославието не са известни
смъртни случаи след тези
практики. Но то не отрича и
медицината.

До днес има голям спор
между католицизма и науката.
Всеки сам си преценява кое
да избере - ваксината и спаз-
ването на мерките или съмни-
телните методи. Всеки сам да
си избира, но да знае, че неве-
жеството е зловещо и сата-
нинско, дори когато му се по-
свещават пастори или еписко-
пи. Има риск и в двата случая,
гаранция - почти никаква.
Въпросът е: къде той е по-
малък и си заслужава?
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Трябва да започнат
преговори за нова
ядрена мощност
България е най-бързо изчезващата държава, БСП е готова с
политики, чрез които да се предотврати демографският срив, казва
водачът на листата на „БСП за България” в 13 МИР - Пазарджик

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ:

ната политическа сила, която я защита-
ва. Заради ГЕРБ изгубихме много цен-
но време. Те блокираха изграждането
на нова ядрена мощност, което грани-
чи с национално престъпление. Една
от основните задачи в следващите 100
дни е да се възобновят незабавно пре-
говорите за изграждане на нови ядрени
мощности. Имаме и два реактора, кои-
то бяхме осъдени да платим заради без-
действието на ГЕРБ. Не трябва да ни
казва някой от Брюксел какво да пра-
вим. Много отдавна ГЕРБ, а и десните,
трябваше да разберат, че без ядрени
мощности България не може да има
стабилна енергетика. Ядрената енер-
гия не замърсява, няма вредни емисии
и може да отговори на нашите цели за
намаляване на парниковите газове.

 Възможно ли е да договорим
по-късна дата за затваряне на
въглищните централи, които са наш
източник на енергия?

- Въглищните централи трябва да
работят. Това е нашата позиция и тя е
категорична. Трябва да разберем, че ня-
маме други собствени източници, ос-
вен въглищата. Те са национален ре-
сурс. Някои говорят за газова центра-
ла. Представете си, ако внасяхме сега
природен газ, на каква цена щеше да е
електроенергията от нея. Трябва да се
съобразяваме с новите технологии и
тенденции и те трябва да бъдат въвеж-
дани, за да опазим природата и възду-
ха. Но всичко трябва да става поетап-
но, да има план. Чехия има 42 сцена-
рия, по които да затвори своите цент-
рали. У нас правителството на ГЕРБ
не създаде щаб, в който да бъдат обе-
динени всички политически сили, всич-
ки експерти, които да подготвят почва-

та за бъдеща трансформация. Датата за
затварянето трябва да бъде удължена,
но трябва да има план какво правим
през 2024 г., какво правим 2030 г.,
какви ресурси ще се ползват.

Според БСП най-важно е да се за-
пази икономическата активност във
въглищните региони. Към тях ще има
допълнителни средства от около 2
милиарда лева, но от ГЕРБ пак не си
написаха домашното. Защото терито-
риалните планове за справедлив пре-
ход вече трябваше да са изготвени.
Но нито са съгласувани с кметовете,
нито обществото и бизнесът знаят
нещо по въпроса. Хората искат про-
зрачност и ние сме готови с нашите
експерти да представим такива пла-
нове. И хората да планират спокой-
но своето бъдеще. Те трябва да зна-
ят, че БСП мисли за тях и е готова с
конкретен план. Готови сме да бъдем
близо до хората и заедно с общест-
веността и бизнеса да начертаем
стъпките за следващите 20 години.

 БСП е единствената полити-
ческа сила с готова програма, както
и с разчети какво трябва да се на-
прави през първите 100 дни на управ-
лението. Какво друго включва тя?

- Преди конкретиката, нека кажа
нещо важно за политическата и финан-
совата изпълнимост на тази програма.
Мерките са планирани да се случат в
рамките на три месеца и не е необхо-
димо сформиране на правителство, а
само парламентарен консенсус. Още
през декември гражданите могат да
усетят, че има народни представители,
които предлагат разумни решения.
Които говорят за политики, не търсят
постове и не правят циркове в парла-
мента, а мислят за хората. По наши
изчисления разходите за всичко ще са
1 милиард и 400 милиона лева. Парите
могат да дойдат от по-големите прихо-
ди, с които бюджетът ще излезе на из-

А нашата основна цел за възраст-
ните е преизчисляване на пенсиите,
така че хората да не чакат милостиня
от дадено правителство, без да имат
сигурност. Ще търсим консенсус в
следващия парламент, за да намалим
разликата в пенсиите, защото има не-
справедливост между тези, които са се
пенсионирали преди и след реформата
на Иван Костов - разликата е в пъти.

БСП е готова с политика за млади-
те, за семействата, за възрастните, за
социално слабите и за бизнеса. Ще
гарантираме на бизнеса, че забавените
пари за малките и средните предприя-
тия по оперативните програми ще
бъдат изплатени до края на годината.
Около 300 хиляди фирми ще получат
своите европейски средства.

 Водач сте на листата в Пазар-
джик. Какви са проблемите на хора-
та и какво първо бихте направили
като народен представител?

- Основните проблеми са липсата
на квалифицирана работна ръка, сла-
бата транспортна свързаност между
отделните общини и неизползваният
потенциал за туризъм. Голяма част от
хората работят в Пловдив и София.
Пътищата и транспортът са на недо-
статъчно ниво. И не може да се из-
ползва оптимално потенциалът на
община като Велинград с чистия
въздух и минералните извори. Хората
имат нужда от план как този район да
се възобнови, за да привлича инвести-
тори. За нас е важно тук да има раз-
виваща се индустриална зона, в която
чрез ниски данъци да се привлекат
инвеститори. Същото важи и за ква-
лификацията на хората - да има до-
статъчно професионални училища с
модерна база, които да са натоварени.
Като народен представител ще напра-
вя всичко възможно хората да усетят
подкрепа, така че районът да се разви-
ва и да не губи потенциал.

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ е иконо-
мист, 45-годишен, завършил
Сорбоната и френското учили-
ще за висши кадри и политици
ENA. Министър на икономика-
та и енергетиката през 2013-
2014 г. Народен представител
в няколко парламента. Бил е
председател на Комисията по
социална политика и на Коми-
сията по европейски въпроси и
контрол на европейските
фондове, председател на
групата за приятелство Бълга-
рия-Франция. Владее френски,
английски и руски език.

 Кризата се отразява тежко
както върху домакинствата, така
и върху фирмите. Цените на ток,
газ, стоки от първа необходимост
постоянно вървят нагоре. Какви са
необходимите мерки, господин
Стойнев, за да оцелеят българските
домакинства и фирми?

- В момента преживяваме три кри-
зи - политическа, икономическа и здрав-
на. Първата я сътворихме сами, други-
те две са обективна реалност, световни
кризи. Едновременно с това от десети-
летия живеем и в една перманентна
криза - демографската. България е
държавата, която изчезва най-бързо, без
да има война на наша територия. Хора
умират, младите напускат страната, не
желаят да сбъдват мечтите си тук.

За съжаление, заради политическа-
та криза като държава не можем да
овладеем, да действаме разумно в дру-
гите кризи. В тази ситуация е необхо-
дима политическа стабилност. Няма
капитан, който да управлява кораба, и
хората са притеснени. Притеснен е
бизнесът. Притеснени са домакинства-
та дали ще могат да изкарат зимата.
Притеснени са всички български граж-
дани, част от които се чудят да се вак-
синират или не поради липсата на адек-
ватна кампания. Служебното правител-
ство има своите лимити. То ги усети,
когато се опита да създаде мерки за
спасяване на бизнеса. Бяха необходи-
ми законодателни промени, а без пар-
ламент те са невъзможни.

Но да се върнем към решенията.
БСП има готова програма с мерки за
стопиране на кризите. Още в първия
ден на новия парламент сме готови със
законодателни предложения. Ще ги
поставим на масата и ще търсим кон-
сенсус и действие.

 Кои са първите мерки, които
трябва да бъдат приложени?

- Чрез законодателни промени на
бизнеса ще се позволи да сключва дълго-
срочни договори за доставка на елект-
роенергия до една година. Т.е. той ще
може да предвиди цената година на-
пред, което ще стопира и непредвиди-
мото увеличаване на цената на продук-
цията или на услугите. Смятаме, че КЗК
може отново, чрез законодателни про-
мени, да следи да няма картели при
производителите и търговците на еле-
ктроенергия. При такива поскъпвания
е възможно да се получат изкривява-
ния на пазара. Ще предложим меха-
низъм за намаляване на цената на енер-
гоносителите и съответно - на сметки-
те за електроенергия, както за дома-
кинствата, така и за малките фирми.
Конкретно - намаляване на ДДС за
енергоносителите от 20 на 9%, а за
домакинствата - субсидии от около 50-
60 лева месечно, за да може спокойно
да отопляват своите домове, в размер
на 200 киловатчаса. Това ще се отнася
за хора, които наистина се нуждаят,
т.нар. енергийно бедни или около 370
хиляди домакинства. Ще гарантираме,
че на нито едно домакинство няма да
бъде спряно електричеството и няма
да остане на студено при липсата на
средства. Ще положим усилия чрез
схема да разсрочим плащанията на
битовите абонати, така че да бъдат
спокойни през отоплителния сезон.

 Председателят на ЕК Урсула
фон дер Лайен обяви, че ЕС има нуж-
да от ядрена енергия. Има ли извине-
ние да не се изгражда нова ядрена
мощност в България?

- Не, няма. БСП е привърженик на
ядрената енергетика. И сме единстве-

лишък от 2 милиарда лева.
Конкретно за намаляване на драс-

тичните неравенства предлагаме став-
ката на ДДС върху основните храни
да се намали на 9%. За децата до 14-
годишна възраст лекарствата да бъдат
безплатни. А тези, които тепърва оти-
ват на пазара на труда, младите до 26-
годишна възраст - да не плащат данък
общ доход. БСП предлага намаляване
на преките данъци на семействата с
деца, като се намали данъчната основа
с 550 лева. Ако имате две деца и полу-
чавате заплата от 1100 лева, това озна-
чава, че няма да плащате данък общ
доход. Това ще важи само за работещи
и осигурени родители. При раждане
на второ и трето дете ще има едно-
кратна помощ от 6500 лева на дете,
ако единият от двамата родители е ра-
ботил 24 месеца преди раждането му.
Работещите трябва да знаят, че държа-
вата ще ги подпомага.
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Под екстравагантното
заглавие “Посланикът на
САЩ в София работи за
признаване на “македон-
ското малцинство” в
България” Македонската
информационна агенция
(МИА) се опитва да анга-
жира вниманието чрез
познатия прийом “да се
представя желаното за
реалност”.

Ако може да се вярва
на македонската медия,
пред Комисията по
външни работи на Кама-
рата на представителите в
Конгреса заместник-по-
мощник държавния секре-
тар на САЩ Габриел Ес-
кобар заявил, че РСМ тряб-
ва да започне преговорите
с ЕС преди края на година-
та. Според него подобна
стъпка “ще разсее разоча-
рованието на населението
на региона от европейски-
те политики и ще спре зло-
намереното влияние на
Русия и Китай, които ра-
ботят срещу разширяване-
то на ЕС в Западните Бал-
кани”. Ескобар бил катего-
ричен, че на двете страни
“не трябва да им се позво-
лява да успеят на Балкани-
те”. Като аргумент той по-
сочил съвместното изявле-
ние на държавния секретар
Антъни Блинкен и на
върховния представител
на ЕС по външните рабо-
ти и политиката на сигур-
ност Жозеп Борел от 14
октомври, че “европейска-
та интеграция на Западни-
те Балкани е единствената
надежда за региона”. Еско-
бар определил като “ус-
пешни и полезни инициа-
тивите за Отворения реги-
онален пазар и Зеления
дневен ред, подкрепени от
съюзниците, за да се по-
могне на Западните Балка-
ни да реализират европей-
ски си път”.

Клаудия Тени, съпред-
седател на Групата за при-
ятелство на Конгреса с РС
Македония и Македоно-
американската общност,
позовавайки се на данни

придоби регионална изве-
стност. От Скопие силно
се надяват

усилията на
американския

посланик

да се увенчаят с успех и в
България да се узакони
“македонско малцинство”.
“Еретична и непокорна”
София пък се надява на г-
жа Мустафа да ходатай-
ства пред Вашингтон да
разпореди ЕС да отпусне
авансовия транш от Наци-
оналния план за възстано-
вяване и устойчивост.

С минимален риск за
грешка може да се предпо-
ложи, че “американските
везни” ще наклонят в пол-
за на съседите, ако се съди
и по антибългарския тон
на дебата в Капитолия.
Бяхме нахокани от брюк-
селските бюрократи за “не-
конструктивната” си пози-
ция спрямо Скопие. От
Капитолия размахаха за-
плашителен пръст и ни
нарочиха за “регионална-
та спирачка на напредъка”.
С подкрепата на световния
хегемон и на подопечния
му ЕС пировата победа за
РСМ е почти сигурна. Но
американските креатури
НАТО и ЕС са на доизжи-
вяване (не само Доналд
Тръмп го казва) и с кон-
фронтацията с България
РСМ губи позиции и лес-
но ще стане жертва на ал-
банския национализъм и
на фикс идеята за “Велика
Албания”. Хипотетично,
дори и цялата си история
да им предоставим, вардар-
ските македонци са обре-
чени от настъплението на
агресивния албански фак-
тор. Заев и “крайните ма-
кедонисти” страдат от фра-
пиращо късогледство, на
границата на политическа-
та слепота, като пренебрег-
ват очертаващи се неиз-
бежни тенденции и съби-
тия в региона и света. От
продължаващия безсмис-
лен спор и България губи
от оскъдния си заради гер-
баджийското управление
международен престиж.
Целта на тези процеси е
ЕС да се превърне в еклек-
тичен сбор от държави и
аморфна политическа ма-
са, подвластна само и един-
ствено на американските
интереси за тоталното изо-
лиране на архиврага Русия
от Стария континент.

С преизбирането на
Румен Радев за държавен
глава и с вече пробудено-
то гражданско общество
България има шанс да пре-
одолее без сериозни
сътресения предизвикана-
та двустранна криза.

Капитолия отправи
предупреждение към България!
Натискът на САЩ да се откажем от позициите си за Северна Македония става все по-очевиден

Христо ПОПОВ,
бивш дипломат

на Европейския съд по
правата на човека, посо-
чила, че има 16 решения
за нарушения на правото
на събрания на

„македонското
малцинство
в България”

Подобни действия са
пряко посегателство сре-
щу нашата Конституция,
според която България е
еднонационална държава
с етническо, религиозно и
културно разнообразие.
Етнически малцинства са
несъвместими с българ-
ската Конституция.

Тени задала въпрос на
Ескобар какво прави аме-
риканската администра-
ция, за да гарантира, че
България, като член на
НАТО, ще съблюдава
задълженията си по човеш-
ките права. Дипломатът
отговорил, че в основата
на взаимоотношенията с
европейските партньори
са заложени общи ценнос-
ти, чието нарушаване е не-
приемливо и няма да се то-
лерира. Ескобар уверил
членовете на Комисията,
че “посланикът на САЩ в
София работи за справяне
с проблемите с нарушени-
ята на човешките права в
България”.

Не е изненада, че кази-
онните македонски медии
с нескрито злорадство от-
разяват и коментират при-
добита по незнаен път
информация от “кухнята
на Конгреса”. Колкото и
да е префасонирана, тази
информация съдържа еле-
менти на правдоподобност.
В условията на интензив-
ни хибридни войни по све-
та не е изключено това да
е и целенасочено изтичане
информация от Капитолия
за допълнително “разпал-
ване на балканските стра-
сти”. Вашингтон явно губи
търпение от нашите опити
да защитим националните
си интереси в спора с РСМ
и от предупреждения пре-
минава към директни за-
плахи за санкции срещу
държавата ни. Задълбоча-
ването на конфликта с
търсещата държавна иден-
тичност наша съседка от-
слабва позициите и на две-
те замесени страни и ги
прави още по-уязвими за
външни манипулации, об-
служващи чужди интереси.
Нагнетяване на ново на-
прежение в двустранния
спор ще се отрази и върху
пъстрия политически
спектър у нас преди пред-
стоящите избори.

Президентът Радев
предупреди, че страната
ни ще бъде подложена на

много сериозен външен
натиск по отношение на
РСМ. Политически недо-
расляци, чуждопоклонни
бурени от нашия т.нар.
политически елит, включи-
телно и “почтените” хар-
вардски гастрольори, с
инсинуации и долни ин-
триги правят жалки опити
да ерозират високия и за-
служен авторитет на Ру-
мен Радев.

Свидетели сме на дей-
ствия на гневна Америка,
унизена от афганистанско-
то фиаско, която търси

политически
реванш на

Балканите чрез
диктат

от позиция на силата - дик-
тат, който няма нищо
общо с дипломацията. Ва-
шингтон е силно раздраз-
нен и от ступора в диало-
га между Белград и При-
щина. Според белградския
всекидневник “Новости”
споменатата Комисия към
Конгреса е отправила на-
стоятелен апел към прези-
дента Байдън за налагане
на нови санкции към дес-
табилизиращи субекти в
Западните Балкани, които
пречат на диалога между
Сърбия и Косово и по
този начин саботират реа-
лизирането на “целите на
американската политика в
геостратегически регион
от жизненоважно значе-
ние за мира и стабилност-
та в Европа”.

За разлика от неуспе-
хите в горещите войни,
Щатите имат големи шан-
сове да постигнат целите
си на Балканите, защото са
доста умели в хибридните
практики и имат силен ка-
дрови и агентурен инстру-
ментариум в Европа. На
първо място те използват
двете техни креатури
НАТО и ЕС, които изиг-
раха съществена роля за
спечелването на Студена-
та война. След поражение-
то в Афганистан НАТО е
със затихващи функции и
с потвърдена диагноза, по-
ставена от френския пре-
зидент Макрон. Основни-
ят лост на Щатите за нала-
гане на политиките в Ев-
ропа е ЕС и е създаден от
тях, за да обслужва техни-
те интереси и в широк гео-
графски диапазон. Вашинг-
тон ултимативно изисква
от Брюксел да налага санк-
ции на Русия и да бойко-
тира всякакви икономиче-
ски инициативи на Пекин
в Европа. Не е трудно да
се досетим по чие нарежда-
не са тези “трансконтинен-
тални” критики. Враговете
на Вашингтон трябва да са

врагове и на Брюксел!
В макрорамката на

Стария континент ЕС е
задължен да изпълнява
императивите и да решава
проблемите, посочени от
ментора, да постига резул-
тати, очаквани и задоволя-
ващи “властелина на све-
та”. На регионално и на-
ционално ниво хегемонът
разчита на политически
креатури и формирования,
създадени от него самия
или по негово нареждане.
Такъв е случаят с ПП
ГЕРБ, замислена и предло-
жена от американски по-
сланик в София, реализи-
рана с помощта на немска
фондация и “дундуркана”
от Ангела Меркел. Фрау
Меркел изтърпя стоически
прегръдките и целувките
на примата Борисов, спаз-
вайки стриктно указания-
та на Вашингтон. Повече
от десет години г-жа Мер-
кел крепеше, предполагам
против волята си, очевад-
но груб, неук и арогантен
доморасъл политик от
Банкя, който нанесе огром-
ни щети на българския на-
род и държава. Дали няко-
га Меркел ще признае
грешката си и ще се изви-
ни на българите? Компра-
дорската шайка на ББ ще
седне и в новия парламент,
и със сигурност ще съдей-
ства за реализиране на
американските интереси в
Западните Балкани.

Другият външен про-
ект, създаден в зората на
демокрацията благодаре-
ние на огромния външен
натиск от страна на САЩ,
Великобритания и Турция
върху правителството на
Димитър Попов, е

антиконституци-
онното ДПС

Псевдо либералната
формация е готова да под-
крепи всяка външна идея
или инструкция, която

ерозира българската
държавност. Всеки, който
се съмнява в подобно
твърдение, да провери в ар-
хивите на парламента гла-
суванията на протурската
партия, които са били ви-
наги в ущърб на българ-
ската държава. Повече от
десет години чуждата кре-
атура е в прикрит сговор с
ГЕРБ и заедно залагат мини
в развитието на България,
както и понастоящем сабо-
тират дейността на слу-
жебното правителство.

Доскорошната полити-
ческа мантра на ДПС, син-
тезирана в “привързаност
към евроатлантическите
ценности”, се трансформи-
ра в нова манипулативна
теза за “единение и пости-
гане на европейски стан-
дарти”. Наглостта на кан-
дидат-президента им е, че
в Истанбул, пред местния
елит, Карадайъ се кълнеше
във вярност и любов към
“историческата си роди-
на”, а сега щял да работи
за “благоденствието на
България”. Обяснението и
дръзкото поведение на
марионетния политик
може да бъде само в съгла-
суваната подкрепа от Ан-
кара и Вашингтон на вред-
ния политически субект.

По повод 30-годишна-
та независимост на РСМ
евродепутатът Илхан Кю-
чюк заяви, че югозападна-
та ни съседка се е
превърнала “в успешен
модел за многоетническо
съжителство и фактор за
стабилност в Западните
Балкани”. В поздравител-
ния адрес на Кючюк до
Скопие прозира модифи-
цираната идея на Ахмед
Доган за кантонизирането
на България.

Известната досега само
със снимки в прегръдката
на “банкянския зайчар”
Херо Мустафа, благодаре-
ние на македонски медии

В статията са из-
ползвани данни от пре-
водни материали на
агенция “Фокус”
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Новият филм на режи-
сьора Камен Калев тръгва
по българските екрани след
изключително успешно
представяне на световната
фестивална сцена. Сред
многобройните му успехи е
и включването в официална-
та селекция на кинофести-
вала в Кан през 2020 г.

“Февруари” е поетичен
разказ за събитията от жи-
вота на един човек - като
момче на 8, младеж на 18 и
старец на 82 г. Пътят му в
живота изглежда предопре-
делен и монотонен - в род-

Връчват литературните
отличия „Перото”

СНИМКА НДК

Филмът „Февруари” на Камен Калев
тръгва по кината от 5 ноември

камера на Христо Явашев-
Кристо и стигнем до превеж-
дането и включването във фил-
ма на текстове от Борис Хри-
стов, Албер Камю и Камел
Дауд, научи ДУМА от Сте-
фан Прохоров, пиар на “Фев-
руари”.

“Работих 5 години върху
този филм. Той не е нито би-
ографичен, нито антропологи-
чен, a опит за изграждане на
една поетична фигура, един
събирателен образ. Желание-
то ми беше да направя филм,
който се преживява през се-
тивата”, споделя Камен Калев,
който е и сценарист на фил-
ма. Оператор е Иван Чертов,
музика - Петър Дундаков.
Участват Лъчезар Димитров,
Кольо Добрев, Иван Налбан-
тов, Христо Димитров-Хин-
до, Милко Лазаров.

Това е шестият филм на
Камен Калев, показван на най-
престижния международен
кинофестивал. Досега негови-
те филми са участвали в пара-
лелните програми “Петнай-
сетдневка на режисьорите” и
“Седмица на критиката”, но с
тази селекция авторът получа-
ва най-високото си признание.
“Камен Калев се гмурка в без-
времието и изследва връзката
между човека и земята в този
завладяващ и аскетичен приро-
ден филм”, посочва Фабиен
Лемерсие, “Cineuropa”.

Почит към именития
бас Никола Гюзелев

Четвъртото издание на Междуна-
родната награда “Никола Гюзелев”
за оперно и изобразително изкуство
за 2021 г. ще се състои в София. Тази
година се навършват 85 години от
рождението и 60 години от дебюта
на сцената на прочутия оперен пе-
вец и артист Никола Гюзелев, Ко-
мендатор на Италианската републи-
ка, Доктор хонорис кауза на БАН,
удостоен с престижната награда
“Златен Джузепе Верди” за заслуги-
те му в Belcanto и много други на-
гради в България, Италия, Франция
и други страни.

Събитията и Международната на-
града “Никола Гюзелев” в четвърто-
то си издание през 2021 г. ще се про-
ведат на 3 и 5 ноември. Прожекции
на филми за Никола Гюзелев и среща
на негови колеги и ученици с публи-
ката ще има от 17.30 ч. на 3 ноември
в Аулата нa СУ “Св. Климент Ох-
ридски”.

На 5 ноември в 17.30 ч. в цент-
ралното фоайе на Софийската опера
и балет ще бъде открита изложба с
картини на Никола Гюзелев, който е
и академичен художник-портретист.
След това, от 19 ч., на голямата сце-
на на операта ще започне официал-

Награждаване и концерт на лауреатите на едноименната награда,
изложба и прожекции на филми са в програмата на честванията

ната вечер в първата си част, с
връчване на Международната награ-
да “Никола Гюзелев 2021” на новите
лауреати,  придружена от поздрави-
телни адреси на официални гости.
Във втората част ще се състои опер-

но-музикален концерт на лауреати-
те, в съпровод на хора и оркестъра
на Софийската опера и балет под ди-
ригентството на маестро Серджо
Олива, лауреат на Международната
награда “Никола Гюзелев” през 2017
г., научи ДУМА от екипа на Фонда-
ция “Никола Гюзелев”.

Новите лауреати са четирима
оперни певци с талант и блестяща
международна кариера - мецосопра-
ното Мариана Пенчева, баритоните
Добромир Момеков и Марян Йова-
носки (и двамата възпитаници на
Никола Гюзелев), басът Димитър
Станчев, както и брилянтният авст-
рийски диригент маестро Густав Кун.

Събитията по случай 85-годиш-
нината на Никола Гюзелев се осъ-
ществяват благодарение на съвмест-
ната работа на Фондация “Никола
Гюзелев”, Българската академия на
науките, Софийската опера и балет
в сътрудничество с Италианския
културен институт, община Павли-
кени, Държавния културен институт
към МВнР, Държавната агенция за
българите в чужбина, биеналето
“Артемидия” от Рим и под патрона-
жа на Министерството на културата
на България.

ното място и извън него, в
жега и в студ, но по всяко
време невидима сила като че
ли го напътства. Тя е част
от нас и по тайнствен начин
ни кара да продължаваме на-
пред, към смъртта.

“Съзерцателен и елегичен
триптих, запечатал живота на
един човек, филмът на Камен
Калев “Февруари” е нестан-
дартен портрет на това, кое-
то режисьорът нарича не-
стандартна личност: собстве-
ния му дядо - сдържан човек
със сложен характер, живял
скромен живот в село в Из-

точна България”, пише Крис-
тофър Вурлиас, “Variety”.

“Февруари” е може би
най-личният филм на Камен
Калев. Вдъхновен от живота
на своя дядо, авторът разказва
за събития от неговия живот
по необичайно поетичен и ин-
тригуващ начин. Работата по
филма продължава пет години
и преминава през много пери-
петии и интересни обстоятел-
ства - от откриването на ак-
тьорите Лъчезар Димитров и
Кольо Добрев (непрофесиона-
листи), през снимането на лен-
та с личната 16-милиметрова

СНИМКА АРХИВ ДУМА

Отиде си художникът
проф. Галилей Симеонов

Именитият художник проф. Га-
лилей Симеонов напусна този свят на
92 години. Известен и с името си
Никола Цветин, той е роден на 22 юни
1929 г. в с. Гаврил Геново, област
Монтана. Завършва гимназия в Берко-
вица, където учи с Йордан Радичков.
През 1960 г. завършва специалност
“Илюстрация” в Художествената
академия при проф. Илия Бешков.
Участва в общи художествени излож-
би в страната и в представителни
изложби на българското изкуство в
чужбина. Член е на Съюза на българ-
ските художници. Дългогодишен пре-
подавател е в НХА. В периода
1968-1974 г. е творчески секретар на
Окръжната група на художниците в
Монтана. През 1990 г. проф. Галилей
Симеонов се завръща към своите ко-
рени, земята и родното село, където
продължава да твори и създава сво-
ето пълно с живот изкуство. Автор
е на забележителни портрети на Лев-
ски, Ботев, Йовков и др. будители,
комити и родолюбци. Опелото ще се
извърши на 2 ноември от 11.30 ч. в
църквата “Св. Георги” в с. Гаврил
Геново.

Церемонията по раздаването
на тазгодишните награди “Перо-
то” ще се състои на 2 ноември от
18 ч. в едноименния литературен
клуб в НДК. Наградите “Перото”
на Националния център за книга-
та се връчват на творци - писа-
тели, преводачи, специалисти и из-
следователи, с принос към разви-
тието на съвременния български
литературен контекст. Организи-
рани са в шест категории: проза,
поезия, детска литература, дебют,
превод от български на чужд език,
както и за цялостен принос към
българската литература. Съглас-
но новите противоепидемични
мерки достъпът до събитието ще
се извършва с представяне на вхо-
да на зелен сертификат, получен
чрез ваксина за КОВИД-19, пребо-
ледуване, отрицателен PCR тест
или бърз антигенен тест. Литера-
турните награди “Перото” се ре-
ализират с подкрепата на Мини-
стерството на културата.
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СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Приемете предложение
за пътуване, защото и
без друго сте с поло-
жителна  нагласа  за
това.

ОВЕН

С добро самочувствие
ще се ориентирате към
ново начало. Любовта
ви подкрепя и това е
силата.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Бъдете настоятелни, но
без да сте груби, и ще
постигнете своето в
днешните важни прего-
вори.

22 май - 21 юни

РАК

С изпълнението на важ-
ни ангажименти ще
облекчите делата си,
затова запретвайте
ръкави.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Толерантността и
търпението ви в общу-
ването ще убедят опо-
нентите в правотата
ви занапред.

23 юли - 23 август

ДЕВА

С цената на всичко ще
работите и ще дадете
най-доброто от себе си,
за да постигнете цел-
та.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Независими по дух и
поведение, ще следвате
внимателно собствена-
та си програма, не се
колебайте.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Уважавани сте като
професионалисти,  но
по-често се съобразя-
вайте с изискванията
на клиента.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Използвайте уменията
си за по-полезни зани-
мания. Денят е много
подходящ за работа
вкъщи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Енергията ви ще спо-
собства да постигате
благополучие и сериозно
укрепване на авторите-
та.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Плановете ви ще се
реализират, стига да
сте активни и по-дей-
ствени. Не бъдете мно-
го критични.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Работете по приключ-
ване на започнатите
задачи и наред с тях
можете да постигнете
всичко.

ХОРОСКОП

18
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

17
o
С 19

o
С 22

o
С 24

o
С 22

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВОПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /

Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıËˇ

/Ô/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.20
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.40

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.32

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.76

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.32

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.8

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.11

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î
22.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.10 ìÃ‡Ú‡ ’‡Ëî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.10 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.20 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
03.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

Облачността бързо ще се увеличи и на места от запад на

изток ще превали дъжд. По-голяма е вероятността за по-

съществени количества в отделни райони на Западна Бълга-

рия, където дневните температури ще останат около 10

градуса. В Дунавската равнина вятърът временно ще се

обърне от запад-северозапад. Над Източна България сутрин-

та ще се задържи с ниска облачност, която след обяд за

кратко ще намалее; там ще се усили вятърът от югозапад

и дневните температури ще достигнат 16-18 градуса.

НИМХ/БТА

ВИДИН

10c

СОФИЯ

11c

САНДАНСКИ

14c

ПЛЕВЕН

12c

РУСЕ

16c

ПЛОВДИВ

12c

ВАРНА

16c

БУРГАС

17c



Паметникът на Капитан Петко Войвода в Хасково

е най-голямата скулптура на воеводата в света.

За най-дългия плаж на планетата ни се смята

френският Le Baule-Escoublac с неговите 12 км.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ƒ»Ã»“⁄– ¡≈¡≈ÕŒ¬,
ÙÓÚÓÊÛÌ‡ÎËÒÚ
œÓÙ. ‰- »¬¿Õ √¿«ƒŒ¬,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ
 »–»À Õ¿«⁄–Œ¬, ÔËÒ‡ÚÂÎ
Ã¿–»fl  ¿¬¿–ƒΔ» Œ¬¿,
‡ÍÚËÒ‡
“≈ À¿ ¿À≈ —»≈¬¿, ıÛ‰ÓÊÌË˜Í‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

“˙ÏÌ‡ ÌÓ˘. ƒÓ ÚÓÚÓ‡‡ Â Ô‡-
ÍË‡Ì‡ ÎÂÍ‡ ÍÓÎ‡. ¬ ÌÂˇ ‰‚‡Ï‡ ÒÂ
ˆÂÎÛ‚‡Ú. ÃËÌ‡‚‡ Ï˙Ê Ë Á‡ÔÓ˜‚‡
‰‡ ˜ÛÍ‡ ÔÓ ÒÚ˙ÍÎÓÚÓ.
-  ‡Í‚Ó ËÒÍ‡ÚÂ?  ÓÎ‡Ú‡ Â ÏÓˇ! -
ÓÔÚ‡Â Ï˙Ê˙Ú ÓÚ ‡‚ÚÓÏÓ·ËÎ‡.
-  ÓÎ‡Ú‡ ÏÓÊÂ ‰‡ Â Ú‚Óˇ, ÌÓ ÊÂ-
Ì‡Ú‡ Â ÏÓˇ!

Новозеландски вид прилеп бе из-
бран за “Птица на годината”, съобщи-
ха ДПА и Би Би Си. В годишния кон-
курс, чиято цел е да привлече общест-
веното внимание към опазването на
птиците, се гласува онлайн. Над 56 700
души са дали своя вот в надпреварата.
Оказа се, че прилепът е получил 7000
гласа - с около 4000 повече от папага-
ла какапо, който спечели миналата го-
дина.

Обявяването на дългоопашатия ново-
зеландски прилеп за победител в конкур-
са предизвика напрежение. Любители на
птиците реагираха остро в туитър, като
определиха тазгодишното издание на
конкурса за “пълен фарс”, “откраднат
избор” и използваха и други, по-цветис-
ти изрази, отбеляза Би Би Си.

Прилеп бе избран за
„Птица на годината”

18-годишно момиче, лишено
от родителски грижи, издаде
първата си стихосбирка, озагла-
вена “Дневник за мечти”. Кни-
гата е послание за силата на
мечтите, позитивизма и надеж-
дата.

Минка Кирилова, наричана
от приятелите й Мони, не по-
знава биологичните си родите-
ли. Когато е на 3 години, я оси-
новява приемно семейство. Де-
сетилетие по-късно приемният
й баща умира, а приемната й
майка се разболява тежко. На-
лага се Мони да се премести в
нов град и да се върне в дом за
деца. Тогава за първи път про-
писва поезия.

“Всичко започна като на
шега. С времето стихотворения-
та се превърнаха в дълго търсе-
ния лек, от който душата ми се
нуждаеше. Това успя да ме съхра-
ни и да ми помогне да подредя
чувствата си”, споделя Мони.
Първото си стихотворение “Свят
без любов” пише в час по музика.
Служителка в дома го прочита
случайно и я насърчава да
продължи да твори.

“В интерес на истината, не

Момиче без родители
издаде стихосбирка

„Дневник за мечти” на 18-годишната Минка Кирилова
е послание за силата на надеждата и позитивизма

ÍÓÈ ÌÂ Â ÒÎÛ¯‡Î Á‡
ÌÂˇ...

ƒÌÂÒ Ì‡¯‡Ú‡ ÍÓ-
ÎÂÊÍ‡ ËÏ‡ Ò‚Óˇ ÎË˜ÂÌ
Ô‡ÁÌËÍ - Ó‰ËÎ‡ ÒÂ Â
Í‡ÚÓ Ì‡Ó˜ÌÓ ÚÓÍÛ
ÒÎÂ‰ ƒÂÌˇ Ì‡ ·Û‰ËÚÂ-

ÎËÚÂ. Ã‡ÎˆËÌ‡ Ò‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÚÂ
Í‡ÚÓ ÌÂˇ, ÍÓËÚÓ ÌÂ ÒÂ ÒÔË‡Ú ÔÂ‰
ÌËÍÓˇ Á‡ÔÎ‡ı‡ Á‡ ÒÂ·Â ÒË Ë ÔË¯‡Ú
ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÏËÒÎˇÚ. ÕÂÈÌ‡Ú‡ Ï‡ÍÒË-
Ï‡ Â œÓ‰Â‚‡Ú‡ Á‡ÔÓ‚Â‰: ì—ÎÛ¯‡È
Ò‡ÏÓ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ÒË Ò˙‚ÂÒÚ!î œ‡-
‚Ë „Ó Ò Â‰ÍËˇ Ú‡Î‡ÌÚ Ì‡ ‚Ó‰Â˘
ÔÛ·ÎËˆËÒÚ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, Ì‡ ÂÛ‰ËÚ Ë
ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ ˜Ó‚ÂÍ. » ÌÂ Ì‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ
ÏˇÒÚÓ - ÌÂÈÌ‡Ú‡ ‰ÛÏ‡ ‚ËÌ‡„Ë ÔÓ˜Ë-
‚‡ ‚˙ıÛ ÔÓ‚ÂÂÌË ‰Ó ‰ÛÔÍ‡ Ù‡ÍÚË.

¬ÂÎËÒÎ‡‚˜Â, ‰‡ ÚË Â ˜ÂÒÚËÚ
Ô‡ÁÌËÍ˙Ú!

¡˙‰Ë ÊË‚‡ Ë Á‰‡‚‡ Ë ‚ÒÂ Ú‡Í‡
Ú‡Î‡ÌÚÎË‚‡!

œ˙Í ‰‡ ÔÓ˜ÂÔË¯, Í‡ÚÓ ÒÂ ÓÒ‚Ó-
·Ó‰ËÏ ÓÚ Ô‡Ì‰ÂÏËˇÚ‡.

 ÓÎÂ„ËÚÂ ÓÚ ƒ”Ã¿

 ÓÈ ÌÂ ÁÌ‡Â

¬≈À»—À¿¬¿ ƒ⁄–≈¬¿

Образователният сайт “Как се
пише?” разширява съдържанието
си за повишаване на грамотността.
Платформата, която от 10 години е
сред най-надеждните източници за
езиковата ни култура, вече е с мно-
го по-широка палитра от полезна
информация, достъпът до която е
безплатен за всички потребители.

“Познаването на езика ни и
правилата в него е важно за всеки
с буден дух - за да може в днешна-
та динамична комуникация да об-

мисля, че има такъв свят. Има
свят, в който хората са егоис-
тични, но няма свят без любов.

Обаче в онзи период в живота
ми, тогава наистина си казвах,
че няма свят без любов. Казах

си: всеки мисли за себе си, не
мисли за другите. Но сега смя-
там, че това не е така”, открове-
на е Мони.

Момичето признава, че оби-
ча да пише за всичко, но най-
вече за любовта. А наскоро
сбъдва и едно от най-съкрове-
ните си желания - издава собст-
вена стихосбирка “Дневник за
мечти” с тираж от 1300 броя.
Книгата е факт с помощта на
неправителствената организа-
ция “Операция плюшено мече”.

В своя дневник за мечти на
първо място Мони е записала же-
ланието си да стане психолог, за
да помага на хората, които имат
нужда да бъдат чути. Всички
трудности, през които премина-
ва в живота си, я научват да гле-
да с усмивка на нещата и да си
напомня, че винаги има решение
на проблемите.

Изданието се продава с цел
да се съберат средства за обра-
зованието на Мони.

Мони дава автограф на Орлин Горанов

Сайтът „Как се пише?” става още по-богат
Лексикографите от Оксфордския английски речник из-

браха думата на 2021 година, съобщи Би Би Си. Според
експертите това е “вакс” или “vax” (от англ. - съкращение на
“ваксина”). Мотивът за избора на тази дума е, че в различ-
ните варианти употребата й се е увеличила 72 пъти през
изминалата година - явление с рядко наблюдавани мащаби.

От компанията, издаваща Оксфордския английски реч-
ник, посочват, че изобретяването на ваксината срещу
КОВИД-19 и всевъзможните производни на думата са “ин-
жектирали” съкратеното и леко променено название на “вак-
сина” (vaccine) “директно в кръвоносната система на съвре-
менния английски език”. Специалистите припомнят, че за
дума на 2020 година бе избрана “блокада”.

„Вакс” е думата на 2021 година
щува пълноценно в различни сфе-
ри: професионална, обществена,
административна, образователна”,
сподели споделя създателката на
“Как се пише?” Павлина Върба-
нова, доктор по български език и
автор на учебници за прогимнази-
алния и гимназиалния етап.

В помощ на ученици, журна-
листи, политици и всички, които
държат на речта и спазването на
книжовната норма, са достъпни
над 3300 публикации за българ-

ския правопис, пунктуация и гра-
матика. Освен тях са изследвани
различни езикови казуси - особени
или спорни случаи, в които не
може да се каже категорично кой
вариант е правилен.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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СНИМКА ЛУДОГОРЕЦ

Джордан Икоку (вдясно) пази топката от Даниел Генов
от Берое в мача, спечелен от Лудогорец с 2:0

Лудогорец
дръпна
на ЦСКА

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
Шампионска лига
ПО МАКС СПОРТ 1
22.00 Ювентус - Зенит
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Байерн М - Бенфика
ПО МАКС СПОРТ 3
19.45 Малмьо - Челси
22.00 Аталанта - Ман Юнайтед
0.15 Шампионска лига
(обзор на кръга)
ПО МАКС СПОРТ 4
19.45 Волфсбург - Залцбург
22.00 Динамо К - Барселона

Нов връх на
Кузманов,
срив за Гришо
в ранглистата

Лудогорец се откъсна на
върха в efbet Лига. В мач от
XIII кръг “орлите” победиха
Берое с 2:0 и събраха 30 т.
от 33 възможни, като вече
са със 7 т. пред втория
ЦСКА. “Червените” обаче
са с мач по-малко, а в неделя
претърпяха унизителна загу-
ба от вицешампиона Локо
Пд с 1:3 на “Армията”.

На “Хювефарма Арена”
пред едва 200 зрители успе-
ха за запътилите се към 11-
а поредна титла “орли” под-
печатаха конгоанецът Мавис
Чибота (33) и ганаецът
Бърнард Текпетей (90+3).
Разградчани записаха седма

„Орлите” вече са със
7 точки пред „червените”

РЕЗУЛТАТИ

Лудогорец - Берое
2:0 1:0 Чибота (33) 2:0
Текпетей (90+3); снощи:
ЦСКА 1948 - Арда.

Втора лига, XV кръг:

Левски Лом - Лудогорец-2 1:2 1:0
Христов (11) 1:1 Найденов (28) 1:2
Димитров (76).

 1. ’Â·˙ 15 11 1  3 28:11 34

 2. ≈Ú˙ 15 11 1  3 42:17 34

 3. ÃËÌ¸Ó 19  9 5  1 24:12 32

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

 4. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 19  9 3  3 27:18 30

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

 5. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 15  9 1  5 34:16 28

 6. —ÚÛÏÒÍ‡ ÒÎ‡‚‡ 15  8 3  4 18:16 27

 7. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 15  8 3  4 33:22 27

 8. Ã‡Ëˆ‡ œ‰ 14  7 3  4 29:23 24

 9. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 15  6 4  5 15:15 22

10. —ÔÓÚËÒÚ —‚ 15  7 1  7 13:18 22

11. —ÓÁÓÔÓÎ 15  4 6  5 15:18 18

12. ÷— ¿ 1948-2 15  5 3  7 17:21 18

13. ¡ÓÚÂ‚ œ‰-2 15  4 5  6 16:19 17

14. ÀËÚÂÍÒ 15  3 6  6 13:14 15

15. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 15  3 4  8 19:32 13

16. Ã‡ÂÍ 15  2 7  6 8 :18 13

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

17. ƒÓ·Û‰Ê‡ 15  3 4  8 13:23 13

18. flÌÚ‡ 15  3 4  8 10:20 13

19. ÀÂ‚ÒÍË À 14 2 1 11 9:25  7

20. ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 15  1 3 11 12:36  6

XVI кръг: Утре, 14.30: Септември
Сим - Добруджа; Янтра - Литекс; Ми-
ньор - Марица; Ботев Пд-2 - Септем-
ври Сф; 15.00: Монтана - Нефтохимик;
четвъртък, 14.30: Марек - Лудогорец-
2; Хебър - Левски Л; Етър - ЦСКА
1948-2; Спортист Св - Струмска слава;
17.30: Созопол - Спартак Вн.

Феновете на Локо Пд представиха
своята гледна точка за ексцесиите, които
се разиграха на стадион “Българска ар-
мия” преди дербито от 13-ия кръг с
ЦСКА. Те съзряха в тях зле прикрит опит
за провокация и изразиха възмущение от
организацията на мача.

“На всички е ясно, че тази среща е с
по-особен заряд и е определяна от БФС
като рискова. На всички, може би освен
на отговорните за организацията й лица
от отбора-домакин, които са задължени
да осигурят достатъчен брой служители
на реда, за да се осигури безпроблемно-
то й протичане.

Преди началото на мача на стадиона
нямаше нито един полицай. Нито един!
Очевидно забелязали това, шепата
привърженици на домакините в сектор А
предприеха провокативни действия по
адрес на нашата публика. А когато има
провокация, има и ответна реакция!

От Локо Пд съзряха провокация

Старши треньорът на мла-
дите боксьори Борислав Боя-
джиев поздрави възпитаници-
те си за отличното представя-
не на Европейското първен-
ство в Будва и разкри, че на
тях ще разчитаме да покажат
класа и на Олимпиадата в Па-
риж 2024. В Черна гора Радо-
слав Росенов (60) и Уилиам
Чолов (75) станаха европей-
ски шампиони, а Даниел Ки-
рилов (57) и Кирил Борисов
(+92) заслужиха бронзови
отличия. Медалите отредиха
четвърто място на отбора,
представен само със 7 боксь-

Втората ракета на България Димитър
Кузманов записа ново рекордно класи-
ране. 28-годишният пловдивчанин се из-
качи с три позиции до №185 със 367 т.

Григор Димитров записа най-слабо-
то си класиране в световната ранглиста
от над две години. Най-добрият ни тени-
сист е с 1721 т. и регресира с осем места
до №30. Миналата седмица българинът
игра на АТП 500 турнира във Виена,
където отпадна на старта от Стефанос
Циципас (Гър, №3).

Хасковлията започва днес на
“Мастърс”-а в Париж с френския вете-
ран Ришар Гаске (№74).

поредна победа над заралии,
които за последно не са гу-
били от тях през май 2019 г.

Централният защитник
на домакините Жосуе Са бе
заменен принудително от
Георги Терзиев (22), а 10 ми-
нути по-късно в тима на Бе-
рое Ерсон Кукула замени
контузения Омар Камара.

“Победата не беше лес-
на, знаехме какво ни очаква.
Берое играе много органи-
зирано в защита. Неслучай-
но наблегнахме в трениров-
ките на пресирането. Така
успяхме да отбележим
първия гол и съм много до-
волен. През второто полу-

време по-трудно намирахме
пространства в средата на
терена и това даде възмож-
ност на съперника да орга-
низира опасни атаки. Важно
е да не допускаме голове, но
е важно да играем атакува-
що. Доближаваме се с една
крачка към целта, но титлата
все още е далеч”, каза вре-
менният треньор на Лудого-
рец Станислав Генчев. В
четвъртък тимът му гостува
на Спортинг Брага в мач от
IV кръг на Лига Европа.

“Доста неща не ни стиг-
наха, но главно не успяхме
да оползотворим шансовете
си. Знаехме, че ако не вкара-

ме, ще е трудно да си
тръгнем с нещо. Доволен
съм от отбора, спази указа-
нията ми. Можеше да игра-
ем по-бързо в нападение, но
имайки предвид сериозното
емоционално изхабяване,
съм доволен. Доминирахме
през второто полувреме,
особено като голови поло-
жения. За жалост, попадени-
ето в края малко ми развали
настроението, защото исках-
ме да предотвратим това цял
мач. Не ни достигна малко
смелост и точни подавания,
а може би и малко класа”,
каза треньорът на Берое
Петър Колев.

Четвъртите в Европа от Будва се целят в Париж 2024

ори, докато първите два от-
бора - Русия и Украйна, са
били с пълни състави - по 26
момчета и момичета.

“Това още веднъж говори
за нивото - както на нашите
състезатели, така и на целия
турнир”, коментира в Преск-

луб “България” Борислав Бо-
яджиев. Той разкри, че Кирил
Борисов ще се бие при младе-
жите и догодина, а Росенов,
Чолов и Кирилов ще се вклю-
чат към мъжете.

“Вярвам, че с правилна
работа тези момчета ще се
реализират и при мъжете. Те
са талантливи боксьори и се
влагат в подготовката. Сигу-
рен съм, че няма да се огънат.
Ще имат встъпителни турни-
ри, догодина има и еврошам-
пионат за мъже до 22 години
и там ще усетят разликата и
ще видят на какво ниво са.
Така или иначе голямата цел
пред тях, а и пред мъжкия ни
отбор, е Олимпиадата в Па-
риж”, обяви той.

Владимир НИКОЛОВ

СНИМКА БФ БОКС

Старши треньорът Борислав Бояджиев,
еврошампионът Уилиам Чолов и “бронзовите”
Даниел Кирилов и Кирил Борисов (от дясно на ляво)

И тук си задаваме въпроса: случайно
ли преди началото на мача нямаше нито
един полицай, та да могат зрителите от
отсрещния сектор да прекосят необезпо-
коявано целия стадион? И сякаш случайно
служебният инвентар на феновете на до-
макините - метли, гребло за сняг, валяци за
боядисване, лопати - влезе в употреба.

Случайно ли сервилни журналисти,
минути след като всичко утихна и среща-
та започна, “информираха”, че Стойко Са-
калиев, в качеството си на длъжностно
лице, е “ударен от седалка”, докато от
кадрите се вижда, че се намира в тунела,
от който излизат играчите. Освен, разбира
се, ако не е бил на първа линия, където не
видяхме да има опити за усмиряване от
когото и да било от страна на домакините.
Останалото е история и ще влезе във фут-
болния фолклор”, написаха “смърфовете”.
Заради инцидентите се очаква БФС да
наложи солидни глоби на двата клуба.


